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A MECSEKI ÉRCBANY ÁSZATI VÁLLALAT DOLGOZÓINAK LAPJA
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Gondolatok a kádermunka értékeléséhez
Erősítsük a párt vezető szerepét | Emlékezés Sztálingrád hős védőire

Munkásőreink ünnepélyes évzáró gyűlése

Ismét az élen 
az „Április 4" 

brigád
A Szolgáltató üzem éves mun- 

kaversenyében az elmúlt 
évben Is az Április 4. brigád 
nyerte cl az első helyet. Birto
kosai leltek az arany fokozatú 
jelvénynek is. Szeretnénk köze
lebbről megismerni a brigád 
munkáját, ezért meghívtuk egy 
kis beszélgetésre a brigád veze
tőjét és egyik tagját.

Papp Ernő elvtárs a brigád ve
zetője és Kishalmi Vilmos párt
csoport bizalmi arcán őszinte 
öröm tükröződik. Érzik, látják, 
hogy érdemes volt küzdeni. 
Mindkettőjükön látszik, hogy 
élethivatásuk a munka, Papp 
elvtárs 40 év körüli, meggondolt, 
megfontolt ember. Kishalmi elv- 
társ a fiatalabb korosztályhoz 
tartozik, de ő is mestere szak
májának. Kissé akadozva alakul 
ki a beszélgetés, de végül is 
kibontakozik előttünk egy kiváló 
brigád mindennapi élete. Sok 
gondja, baja van egy brigádve
zetőnek — veszi á* a szót Papp 
Ernő — de talán ne erről be
széljünk, hanem arról, hogyan 
értük el az eredményeinket.

Brigádunk bányagépek javítá
sával, felújításával foglalkozik. 
Ott kezdeném, hogy az elért 
eredmény a munka szakosításá
nál mutatkozott meg leginkább. 
A brigádou belül úgy osztjuk el 
a munkát, hogy egyes begyakor
lott munkafolyamatot ugyanazon 
személyek végezzék, de emellett 
törekedtünk arra is, hogy va
lamennyi munkafolyamatot a 
brigád minden tagja ismerje, s 
ha szükséges, betegség vagy más 
okból a kiesést pótolhassuk.
I újdonságként hatott, hogy min
den tőlük kikerült gépet garan
ciában megjavítanak, ha a fel
tételeknek megfelelnek,

— Volt-e reklamációi — tettük 
léi a kérdést.

— Egy alkalommal — mondja 
Papp elvtárs — egy tengely el
tört, megállapítottuk, hogy 
anyaghiba volt, ennek ellenére 
garanciában kijavítottuk. Jelsza
vunk volt szocialista módon élni 
és dolgozni, tanulni. E köve
telményeknek igyekeztünk min
den területen a legjobb tudásunk 
szerint megfelelni.

Üssük fel a brigádnaplót — 
ajánlja Kishalmi elvtárs — igye
keztünk a munkánknak formai 
tartalmat adni és minden fonto
sabb brigádteljesitményt megörö
kíteni.

Lapozgatunk a brigádnaplóban 
a szép képek, a gondosan kiál
lított sorok között, megannyi 
eredmény tanúskodik a brigád 
jó munkájáról. A szakmai to
vábbképzés érdekében minden 
hónapban rendszeres előadásokat 
hallgattak. A brigád patronálója 
— mondja Kishalmi elvtárs — 
Szélig János, igen jó előadáso
kat tartott és ezzel előnyösen 
segítette a szakmai ismeretek 
bővítését. Ezenkívül minden bri- 
gádtag résztvesz politikai, vagy 
társadalmi oktatásban. Igazolat- 
lenul senki nem hiányzik. A 
brigádgyüléseket is rendszeresen 
megtartottuk.

I apozgatunk tovább a napló- 
ban és látjuk, hogy havon

ta volt színház-, mozilátogatás 
vagy kirándulás. Egy brigád éle
te lüktet a lapok között. Elénk 
nálunk a párt- és KISZ-tevékeny 
ség — veszi át újra a szót Papp 
élvtárs — 13 tagból S párttag, 
4 KlSZ-tag. Minden politikai 
rendezvényen résztveszünk és 
igen nagy az összhang.

Talán elmondanák, mi a jövő
beni tervük — kérdezzük Papp 
elvtárstól.

Válasza előtt megvakarja a 
fülelövét és elkomolyodik.

— Ez nem olyan egyszerű — 
mondja. — Szeretnénk tovább 
lépni. Törekedni akarunk az új 
gazdasági mechanizmusban a 
még gazdaságosabb munkára és 
újabb vállalásokat teszünk. To
vább kívánunk fejlődni a szo
cialista brigádmozgalomban,
megbeszéljük a brigáddal hol le
het takarékoskodni, s mi az, ami 
munkánkat még előbbre viszi.

írja meg — toldja meg Kis
halmi eivtars — hogy a brigád 
régi olvasója az Ércbányásznak, 
s örömmel üdvözölné a többi 
üzemek szocialista brigádjainak 
vetélkedését egy össz-vállalati 
Munkaverseny keretén belül.

ENGELMANN JÓZSEF

Az 1. Bányaüzemből jelentjük:

Bizakodással tekintünk 
a jövő elé

Január 14-én a Ságvári 
Művelődési áz nagytermé
ben tanácskoztak az I. sz. bá
nyaüzem műszaki, gazdasági 
és szocialista brigád vezetői.

A tanácskozáson megjelent 
Kovács István eivtárs a vál
lalat pártbizottságának titká
ra, valamint Szomolányi Gyu
la és Hucker Ferenc elvtár
sak. Napirenden szerepelt az 
I-es bányaüzem 1967. évi mű
szaki-gazdasági tevékenysége 
és az 1968. év feladatai, vala
mint a szocialista brigádmoz
galom 1967. évi értékelése.

A beszámolót Fessel Tibor 
üzemvezető elvtárs tartotta. 
Az üzem 1967. évi gazdasági 
tevékenység nem hozta azt az 
eredményt, amit kellett vol
na. Nagyon szépen induló I. 
negyedév után törés követke
zett az üzem életében, mely
nek következtében II. negyed
évben a tervezett főbb mu
tatók teljesítésében nagyfokú 
lemaradás következett be.

A lemaradás részben ob
jektív okokra vezethető visz- 
sza. A vállalat ezért felül
vizsgálta az üzem tevékeny
ségét és ennek alapján mó
dosította az üzem tervszáma
it. A módosított tervet az 
üzem éves szinten nyersérc
ben 95,8 százalékra teljesítet
te. Ha az eredeti tervhez vi
szonyítjuk az éves tervtelje
sítést, akkor a lemaradás több 
mint 20 zúzalék.

A főbb mutatók elemzésé
nél Fessel elvtárs arra hívta 
fel a figyelmet, hogy az új 
gazdaságirányítási rendszer 
szellemének megfelelően sok
kal körültekintőbben, tulaj
donosi szemlélettel kell vé
gezni a munkát minden te
rületen. a

Jutalom 
a legjobbaknak

Az értékelés befejeztével a 
jó munkát végzett szocialista 
brigádvezetők és dolgozók 
munkájának elismeréseként 
jutalmakat osztott Fessel elv
társ. Ezt követően Bencze elv
társ értékelte a szocialista 
brigádmozgalom helyzetét. Tá
jékoztatást adott az 1967. év
ben kötött szocialista brigád- 
szerződésekről. Elmondta, hogy 
1967-ben 49 brigád és 2 rész
leg kötött szocialista brigád
szerződést. Az értékelés alap
ján 12 brigád nem teljesítette 
vállalt kötelezettségét, s így 
nem lehet őket javasolni a 
termelési tanácskozásnak a 
cím odaítélésére.

A brigádok termelési tevé
kenységét értékelve elmond
ta, hogy a mozgalomban részt- 

j vevő 23 produktív csapatok 
‘ közül mindössze 6 egység az, 
amely 100 százalék alatti tel
jesítményt nyújtó ti. Külön ki
emelte a szállító brigádok te
vékenységét. Annak ellenére, 
hogy a legnagyobb vándorlás 
ezen a területen volt, mégis 
nagyban hozzájárultak az 
üzem eredményeihez. A szo
cialista brigádmozgalom elő
segítette a bányafúrás tevé
kenységét, hisz az 1967. évi 
tervüket 100.9 százalékra, tel- 
jesitményszázalékát pedig 
106,7 százalékra teljesítették.

Ugyanilyen jó eredményeket 
értek el a gépészeti brigádok, 
amelyek az üzem termelő te
vékenységéhez időben biztosí
tották a gépeket és szerelési 
munkálatokat.

Bencze elvtárs külön ki
emelte a Nagy Októberi Szo
cialista Forradalom 50. évfor
dulójára indított jubileumi 
munkaversenyben elért ered
ményeket, valamint a „Ki 
mit tud a Szovjetunióról" cí
mű vetélkedőben való ered
ményes munkát. Rámutatott 
arra, hogy a szocialista bri
gádok termelési eredményeik 
mellett komoly tanúbizonysá
got tettek politikai felkészült
ségükről is.

A Szakszervezeti Tanács nő- 
vében megköszönte a szocia
lista brigádoknak, s rajtuk 
keresztül a brigádok kollektí
váinak 1967. évben végzett 
eredményes munkájukat. Az 
1968. évi tervekről elmondta, 
hogy feladataik nem kisebbek 
mint az elmúlt éveben voltak, 
de jó felkészüléssel és szer
vezett munkával teljesíthetők. 

Jubileumra készülünk
Elmondta, hogy ebben az év
ben is jubileumot ünnepe
lünk, a Kommunisták Ma
gyarországi Pártjának és a 
Kommunista Ifjúsági Mun
kásszövetség megalakulásának 
50. évfordulóját. így az ez 
évj versenymozgalmunkat és 
munkaverseny vállalásainkat 
e két jubileum méltó megün
neplésének jegyében tegyük 
meg. Vonjuk be üzemünk 
egész kollektíváját ebbe a 
versenybe és ennek élenjárói 
legyenek szocialista brigád
jaink.

Györkös József

Teljesítette éves tervét 
a III. Bányaüzem

Kocsor Ferenc beszámolóját 
mondja.

A Hl. bányaüzem is meg
tartotta évzáró ünnepségét 
abból az alkalomból, hogy 
teljesítették éves tervüket. 
A teremben a felső műszaki 
vezetés mellett ott ülnek a 
termelésben kitűnt dolgozók,

bányászok, egyszerű embe
rek. fürdőkezelők és takarí
tók, akik elősegítették, hogy 
a bánya művelői zavartalanul 
végezhessék napi munkáju
kat. Nem egy közülük magas 
pénzjutalomban részesült, el
ismerő szavakkal emlékezett 
meg róluk az ünnepi beszá
moló. A munkást, a jól vég
zett munkát ünnepelték. A 
siker nem ingyen hullott az 
ölükbe, nap mint nap kemé
nyen kellett érte dolgozni. És 
újra meg újra bízni kellett 
az emberekben, mert csak 
igy lehetett alapozni erejük
re. Erről beszélt Kocsor Fe
renc üzemvezető elvtárs, ami
kor már a jövőre nézve, to
vábbra is fő feladatul emlí
tette az emberek nevelését, 
az azokkal való türelmes fog
lalkozást.

Kocsor Ferenc eívtórs a 
továbbiakban értékelte az 
üzem éves munkáját és kö
szönetét mondott azoknak, 
akik segítettek az eredmények 
elérésében. Hangsúlyozta a 
23-as csapat jószellemű ver
senykezdeményezését, amely
hez szinte kivétel nélkül 
csatlakozott az üzem összes

csapata, ami aztán végső fo
kon meghozta a kívánt ered
ményt.

Végeredményben az üzeni 
teljesítette az előirányzott 
tervét, csökkentette önkölt
ségét. Egy bátor kezdeménye
zés bontogatja szányát. Aa 
üzem már az év elején — de 
főleg a második félévben — 
egyre jobban belevonta a2 
üzemegységeket az ’ önálló 
költségelszámolásra. Előbb a 
gépészeti, a bányafúrási rész
leg — majd a termelőkörle
tek eredményei igazolták, 
hogy helyes volt ez a kezde
ményezés.

Most már így leírva, -egy
szerűnek látszik az egész, de 
amíg valóság lett a tervből, 
nem egyszer szívós ellenállást 
kellett leküzdeni. Ebben aa 
aprólékos meggyőző munká
ban vállaltak sokszor nfera 
éppen hálás feladatokat a 
párt és társadalmi szervek 
aktívái. Az üzemvezetés igény
li a politikai szervek mun
káját, bátran támaszkodik 
azok kezdeményezz! erejére. 
És ez így van jól. Mert a 
közös célt csak közös erővel 
lehet elérni.

A II. SZ. 
Bányaüzem 

dolgozóinak
vállalása

Célunk kiérdemelni a 
Szocialista Munka üzeme 
cím elnyerését.

üzemünk dolgozóinak 
többirányú kezdeményezé
sére az üzem párt-, tömeg
szervezeti, gazdasági, mű
szaki vezetősége elhatároz
ta, hogy a Magyar Kom
munista Párt megalakulá
sának 50. évfordulójára 
mozgalmat indítunk, amely
nek célja, hogy gazdasági, 
termelési, valamint politi
kai. társadalmi feladataink 
eredményes teljesítésével, 
túlteljesítésével a „Szocia
lista Üzem” cím elnyerése.

Dolgozóink pártunk IX. 
kongresszusának, majd a 
Nagy Októberi Szocialista 
Forradalom tiszteletére in
dított mozgalmak idején is 
bebizonyították egyetérté
süket pártunk politikájá
val, a szocialista eszmék 
iránti hűségüket. E hagyo
mányokra építve részletei
ben kidolgoztuk a termelé
si munka, a szocialista bri
gádmozgalom, a politikai 
nevelő tevékenység, vala
mint a társadalmi munka
vállalás konkrét célkitűzé
seit.

Kérjük vállalatunk veze
tőségét és a testvérüze
meket, segítsenek célkitű
zéseink megvalósításában. 
Üzemünk minden egyes 
dolgozóját pedig arra kér
jük, tartsák szem előtt 
kollektív elhatározásunkat 
és egész éves becsületes 
munkájukkal, a közösségi 
ügyek felelősségteljes inté
zésével, javaslataikkal, kez
deményezéseikkel, bírála
taikkal segítsék a vezetés 
munkáját.

II. SZ. BANYAÜZEM 
VEZETŐSÉGE

NYUGODT PIHENÉST!

Az elmúlt hónapban több mint négy évtizedes becsületes, 
tartalmas munka után nyugdíjba ment Dunai Sándor területi 
főmérnök eivtárs a sokak által becsült és szeretett Sanyibácsl. 
A megérdemelt pihenő elölt vállalatunk vezetősége melegen 
búcsúztatta és emléktárggyal ajándékozta meg.

A versenybizottság értékelte

Az 1967. évi
jubileumi munkaversenyt
Dolgozóink az 1967. évi nép- 

gazdasági tervből adódó vál
lalati feladatokat eredménye
sen teljesítették. Az elért 
gazdasági eredmények létre
jöttében jelentős szerepe volt 
a szocialista munkaverseny
nek, ezen belül a jubileumi 
munkaversenynek.

A vállalati versenybizottság 
köszönetét fejezi ki a válla
lat valamennyi dolgozójának 
az 1967. évben végzett ered
ményes munkáért, ugyanak
kor az 1967. évi teljesítések 
alapján ismerteti a verseny
mozgalom győzteseit, legjobb 
helyezéseit.

1. helyezett
2. helyezett

3. helyezett

ÜZEMEK KÖZÖTTI VERSENY
II-es bányaüzem 20 Ft/fő pénzjutalommal 
Ércdúsító Üzem 16 Ft/fő pénzjutalommal
(10 százalékos megvonás az újítókkal kapcso
latos versenyfeladatok nem teljesítése miatt.). 
Szolgáltató, Kutató,
Mélyfúró üzem 10—10 Ft/fő pénzjutalommal

BALESETI VERSENY
I-es bányaüzem 
Ércdúsító Üzem 
Szolgáltató Üzem

10000 Ft pénzjutalommal 
3000 Ft pénzjutalommal 
3 000 Ft pénzjutalommal

CSAPATOK, BRIGÁDOK, RÉSZLEGEK VERSENYE 
Fejtési csapatok:
1. helyezett II. bányaüzem 39-es csapat
2. helyezett II. bányaüzem 35-ös csapat
3. helyezett II. bányaüzem 7-es csapat
Vágathajtó csapatok:
1. helyezett IV-es bányaüzem 1-es csapat
2. helyezett I. bányaüzem 9-es csapat
3. helyezett I. bányaüzem 22-es csapat

17 000 Ft jutalöm 
10 000 Ft jutalom 
8 000 Ft jutalom

17 000 Ft jutalom 
10 000 Ft jutalom 

8 000 Ft jutalom

3 000 Ft jut 
2 000 Ft jut.

3 000 Ft 
2 000 Ft

KUTATÓ-MÉLYFÚRÓ ÜZEM 
Bányafúrási brigádok:
1. helyezett III. bányaüzem B/36-os berendezés
2. helyezett II. bányaüzem B/5-Ös berendezés
Mélyfúrás
1. helyezett Kutató-Mélyfúró Üzem M/9-es berend.
2. helyezett Kutató-Mélyfúró Üzem M/26-os berend.
Egyéb brigádok:
1. helyezett VI-os kutató csoport
2. helyezett „Gagarin” brigád (gépműhely)
Ércdúsító Üzem:
1. helyezett „Asztalos János” szoc. brigád
2. helyezett „Marx Károly” szoc. brigád
3. helyezett „Joliot Curie” szoc. brigád
Szolgáltató Üzem:
1. helyezett „Április 4” szoc. brigád
2. helyezett „Ernst Tálmann” szoc. brigád 
3 helyezett „Petőfi Sándor” szoc. brigád
Anyagosztály:
1. helyezett Fogazó-lapológép szoc. brigád
2. helyezett „Petőfi” szállítási szoc. brigád
Kísérleti-Kutató Üzem:
1. helyezett „Irinyi” technológiai üz. brigádja 2 000 Ft jutalom
2. helyezett „Winkler Lajos” analitikai üz. br. 1 000 Ft jutalom
I- es bányaüzem egyéb:
1. helyezett 103-as szállítási brigád
2. helyezett „Április 4” gépjavító brigád
II- cs bányaüzem egyéb:
1. helyezett „C” szállítási szak
2. helyezett Ksz. lakatos brigád
III- as bányaüzem, egyéb:
1. helyezett „Mező Imre” szállítási szoc. br. 2 000 Ft jutalom
2. helyezett „Kandó Kálmán” mozdonyszerelő

szocialista brigád
IV- es bányaüzem, egyéb:
1. helyezett lakatos brigád 
Központ (egyéni verseny helyezettjei)
1. helyezett Kovács László, Rabb Ferenc
2. helyezett Jobb József

2 000 Ft jutalom 
1000 Ft jutalom

5 000 Ft jutalom
3 000 Ft jutalom
2 000 Ft jutalom

5 000 Ft jutalom
3 000 Ft jutalom 
2 000 Ft jutalom

2 000 Ft jutalom 
1 000 Ft jutalom

2 000 Ft jutalom
1 000 Ft jutalom

2 000 Ft jutalom 
1 000 Ft jutalom

1 000 Ft jutalom

2 000 Ft jutalom

2 000 Ft jutalom 
l 000 Ft jutalom

V ERSEN YBIZOTTS ÁG



ércbányász 1968. FEBRUÁR

Politikai megbízhatóság, szakmai hozzáértés, Az üzem „idegpályáinak” orvosai
vezetői készség

Gondolatok a kádermunka 
értékeléséhez

Az Ércdúsító 
műszerészei

A közelmúltban a megyei, majd a vállalati pártbizott- 
ság napirendjén szerepelt a kádermunka helyzete.

A hozott határozat szerint februárban alapszervi taggyű
lésen is meg kell tárgyalni a vállalatnál, illetve az üze
meknél folyó személyzeti, kádermunkát. Ezen alkalmak
ból kiindulva láttam szükségét, hogy a párttagság köré
ben folyó széleskörű értékelő, bíráló vitához néhány gon
dolattal magam is csatlakozzam.

Állandó jellegű feladat
Pártunk -a kádermunkát 

mindenkor a párt politikai 
munka igen fontos részeként 
kezelte és kezeli. A káder
munka célja és feladata, hogy 
a politikai-gazdasági és kultu
rális élet minden területén 
olyan emberek álljanak a ve
zető—irányító posztokon, akik 
biztosítják a párt politikája 
célkitűzéseinek minél eredmé
nyesebb megvalósítását. E 
rendkívül bonyolúlt és fele
lősségteljes feladat természe
tesen nem tekinthető reszort
feladatnak, méginkább nfcm 
minősíthető kampánymunká
nak. A kádermunka a politi
kai, gazdasági és állami veze
tés állandó jellegű feladata, 
amelynek eredményes vitele, 
hatványozottan befolyásolja 
az elért eredményeket, illetve 
az e területen elkövetett hi
bák hatványozott súlyú káro
kat okoznak.

Pártunk Központi Bizottsá
ga 1967. május 9-én értékelte 
a kádermunka helyzetét és 
megállapította, hogy a külön
böző területeken megfelelő 
színvonalú kádermunka folyik. 
A felszabadulás óta megfele
lő képzettségű, vezetőkészségű, 
megbízható vezetői állomány 
nevelődött ki, ezzel is bizo
nyítva a munkásosztály vezető 
készségét, a szocializmus élet
erejét E kétségtelenül pozitív 
irányú fejlődés mellett a KB. 
rámutatott azonban egy sor 
olyan hiányosságra, gyenge 
pontra, amelyek még általá
ban fennállnak és amelyek
nek kijavítása nagyon is idő
szerű.

A vállalati szintű értékelés
kor a pártbizottsági ülés meg
állapította, hogy területeinken 
a káderek együtt nőttek fel
adatainkkal. Sajátos és újon
nan fejlődő iparágunk sok ne
hézség elé állította szakember- 
gárdánkat, a gazdasági és po
litikai vezetést, de eddig sike
rült úrrá lenni minden nehéz
ségen. Felső, közép és alsó 
szinten egyaránt vezetői ta
pasztalatokban gyarapodó, el
ismert szaktudású, megbízha
tó vezetői garnitúra fejlődött 
ki üzemeinkben és előrelát
hatólag hosszú időre biztosí
tottnak látszik az utánpótlás 
is. E felsorolt megállapítások 
mutatják, hogy a kádermunka 
alapvető feladatai nálunk is 
megoldódtak. Ezek mellett 
vállalati kádermunkánkban is 
megtalálhatók azok a hibák, 
hiányosságok, amelyekre a 
KB. határozatai utalnak. Né
hányat ezek közül.

Vállalatunknál is előfordult 
az elmúlt években, hogy a 
vezetők felé támasztott hár
mas követelmény nem egysé
gesen lett megkövetelve (poli
tikai megbízhatóság, szakmai 
hozzáértés és vezetői készség.)

Hűség a rendszerhez
A politikai megbízhatóság

nál egy ideig alacsonyra állí
tottuk a mércét. A szakmai

az iskolai bizonyítvány be
szerzését. bemutatását tartot
tuk elsődlegesnek és kevésbé 
törődtünk azzal, hogy a gya
korlatban milyen hasznosan I 
tudják alkalmazni szakisme-| 
reteiket Sok esetben alulma- j 
radtak az értékelésnél olyan! 
dolgozók, akik óriási gyakor
lati tapasztalattal rendelkez
tek, de nem volt meg a szük
séges felsőfokú iskolázottsá
guk.

Voltak, és vannak hibák a 
harmadik követelmény, a ve
zetői készség és alkalmasság 
kérdésében is. Az előző két 
feltétel megléte esetén elha
nyagolhatónak tartottuk azt, 
hogy a beállításra kerülő ve
zető hogyan tudja a kitűzött 
feladatokra megnyerni beosz
tottait, hogyan tudja a ren
delkezésre álló emberi és 
anyagi energiát a leggazdasá
gosabban felhasználni. Nem 
tettük értékelés tárgyává ho
gyan ismeri fel az összefüggé

seket az általános és helyi ér
deket hogyan tudják Össze
egyeztetni, milyen a felelős
ségérzetük, példamutatásuk, 
stb.

Több őszínteséget 
a minősítéseknél

Kádermunkánk gyengeségei 
között lehet még megemlíteni 
a minősítések készítésének 
kérdését. Egyrészt azzal kezd
hetnénk, hogy különösen üze
mekben elég sok káder még 
alapminősítéssel sem rendel
kezik, bár áthelyezéskor, vagy 
ezt követően 2—3- évenként 
részletes minősítést kell készí
teni. Még komolyabb a hiá
nyosság, ha a minősítés tar
talmát nézzük. Öok vezető 
nem őszinte a hibák feltárásá
ban, vagy nem eléggé alapos, 
elmélyült a minősítés összeál
lításakor. A hiányos vagy for
mális minősítések pedig nem 
sokat segítenek a káderek to
vábbfejlődésében.

Sorolni lehetne még az ed
digi értekezleteken feltárt, 
vagy még ki nem mondott 
hiányosságokat, problémákat. 
E cikk keretében többre azon
ban nem vállalkozhattam. Bí
zom abban, hogy e leírt né
hány gondolat újabb gondo
latot ébreszt olvasóinkban és 
elősegíti, legalább közvetve a 
kádermunka szíhvonalának 
további emelését.

Tóth Béla

Az Ércdúsító Üzem terüle
tén tevékenykedő műszerkár- 
bantartókról ritkán esik szó, 
pedig megérdemelnék, hogy 
naponta emlegessék őket, hi
szen munkájuk — ha a Szür
ke hétköznapok egymásután
jaiba bele is vész — mégis 
ők az üzem „idegpályáinak” 
orvosai — ha az emberi test
ről veszem a példát.

A műszerkarbarttartók lét
száma 50 fő. Ez a lelkes gár
da feladatait tekintve 4 szak
csoportra oszlik: nyomástech
nikai, szabályozástechnikai, 
elektronikai, geofizikai cso
portra. A műszerkarbantartó 
részleg vezetője Zákonyi Sán
dor, akivel néhány szóval az 
elmúlt évi eredményekről, s 
az ez évi feladatokról beszél
getünk.

— Éppen a napokban készí
tettem el az 1967. évi záró- 
jelentést kollektívánk munká
járól — mondja Zákonyi elv
társ. — Ezért a pontos szám
adatok birtokában elmondha
tom, hogy csoportjaink 38 je
lentős feladatot hajtottak 
végre. Ezek közül csak néhá
nyat említek: a gőz-hozam- 
mérések megoldása, a nyomó
szűrő elszívó automatikájának

alkalmazása az elkövetkezen
dő évek feladatkörébe bele
tartozik.

— A technika fejlődése és 
a ti bonyolult munkátok ho
gyan érvényesül a gyakorlati 
életben?

— A műszaki továbbfejlesz
tésekkel és a technikai újdon
ságok alkalmazásával, azok 
elméleti kidolgozásával rész
legünk 6 fős műszaki állomá
nya, illetve az automatizálási 
szakbizottság foglalkozik első
sorban. Az üzemben lévő 
rendkívül szerteágazó felada
tokat ellátó és különböző 
technikai megoldásokkal funk
cionáló műszerek ismerete 
azonban minden szakmai hoz
záértés mellett is megkövete
li, hogy a műszerészeket fo
lyamatosan oktatásban- része
sítsük. Ez a továbbképzés-jel- 
legű oktatás szervezeten belül 
folyik, előre kidolgozott tema
tika szerint. Az oktatásokat 
minden hét pénteki napján 
munkaidőn kívül 40 perces 
időtartamban végezzük.

— Az említetteken és a napi 
munkán kívül, mik az ez évi 
feladatok?

— Elsődlegesen az automa
tizálási szakbizottság által ki
dolgozott automatizálási ja
vaslatok megvalósítása. A 20 
féle feladatból hadd említsek 
néhányat: az üzemi zajforrá
sok felderítésére zajmérő ké
szüléket szerkesztünk. Egy in

szerelés e és üzembehelyezése, i dukciós, vagy más eiven mű

Érdekes előadások,
élénk viták

Pártpolitikai oktatás a II. bányaüzemben
Az 1967'68. oktatási évben1 Moór József az irodai részleg-

az előző évektől eltérő szer
vezéssel indult a pártoktatás 
Célul tűztük ki, hogy a meg
növekedett gazdasági és ideo
lógiai feladatokkal együtt a 
pártoktatás színvonalát is ma
gasabb mércével mérjük. A

nél, Majoros László, Tasná- 
di Lajos és Cserna Sándor 
elvtársak az egyes szakoknál 
arra oktatják párttagjainkat, 
hogy az új gazdaságirányítási 
rendszer kérdéseiben, az áru-, 

termelés-,

a hőközpont automatikájának 
felújítása, a feltárási anyalúg 
szabályozási körének kiépíté
se, a törő termisztorfal tör
ténő csapágy hőmérése, a szá
rító nedvességmárésének meg
oldása, mangán-szintjelző be
szerelése, a kicsapó hőmérsék
let szabályozása. A legjelen
tősebb munkánk az oldatké
szítés automatizálása volt.

— Az üzemmenet és terv
teljesítés érdekében végrehaj
tott feladatokon kívül a jövőt 
szolgáló kísérleti munkákat is 
végeztek. Említenél ezek kö
zül néhányat?

— Az 1967-ben végrehajtott 
kísér'eij, műszerelési munkák 
közül jónéhónyat már üzembe 
is helyeztünk. Vannak azon
ban olyanok, melyek csak a 
jövőben éreztetik hatásukat, 
A múlt évben egy kísérleti 
klórozó pachukát készítettünk, 
melyet az üzem ugyancsak kí
sérleti munkákhoz üzembe is 
állított. A technika bennünket 
rendkívül érdeklő újdonságai 
közé tartozik a logikai elemek 
felhasználása az automatiká- 
ban. Ennek szellemében a 
technológiai üzemegység ve-

piac-, termelés-, szocialista 
széleskörű, az üzem dolgozói- ' bérezés bonyolult kérdései 
nak nagyrészét felölelő poli-; között biztonságosan mozogja- 
tikai oktatást a szakszervezet nak, ismerjék fel a politikai 
és a KISZ által szervezett ok- gazdaságtan fogalmai között
tatások végzik, melyekre több a napi élet, az újságok olva- , -Zrlőberendezéseiben kísérlet mint 290 fő jár és eddig ilyen sása, beszélgetések során fel- [ 
temakat dolgoztak fel mint: felbukkanó megoldott, vagy 

megoldásra váró feladatokat.,.A Szovjetunió 50 éve”. „Gaz
daságpolitikánk fő célkitűzé
sei” és most tartják „Vállala
tunk helye és szerepe a nép
gazdaságban” címmel a na
gyon sok dolgozót szeméijre- 
sen érintő kénlések tanulmá
nyozását. A KISZ vitafóru
main is népgazdaságunk kér
déseit, valamint a világ érde
kesebb gazdasági politikai kér
déseit vitatják a fiatalok.

A párttagok nagy számban 
vesznek részt az ez éves po
litikai oktatásban. Többen a 
Marxizmus—Leninizmus Esti 
Egyetem és középiskola hall
gatói. Utóbbiak éppen a na
pokban tettek eredményes 
vizsgát a féléves munkájuk
ról, mások az üzemben köz- 
gazdasági ismereteket, vagy 
világgazdasági, politikai struk
túráját tanulmányozzák. Ilyen 
oktatás alapszervezetenként 
folyik. Tukács János elvtárs 
világpolitikai világgazdasági 
tanfolyamot vezet, élénk vi
ták és érdekes előadások tar-

Mach Péter

képpen 1967. év folyamán mi 
is alkalmaztunk logikai ele-' 
meket, amelyek továbbfejlesz- I 
tése és szélesebb körbe való |

ködő áramjelző műszert fo
gunk készíteni, mely a cső
rendszerben mozgó anyag 
áramlását, vagy nyugvó álla
potát fogja jelezni. Megoldás
ra kerül a kísérlet első szaka
szában az impulzusszerű man
gánadagolás — régen igényelt 
— problémája. Ezen kívül 
rendkívül sok 1967. évben 
megkezdett automatizálási, 
műszerelési munka és űj el
képzelés befejezése tartozik ez 
évi feladataink közé. Legfon
tosabb törekvésünk az elmon
dottakon felül az izotópos faj- 
súlymérés megoldása lesz.

A műszerkarbantártók
nemcsak az Ércdúsító Üzem 
részére, de a bányaüzemeknek 
és más társüzemeknek is vé
geznek műszerjavítási és mű
szerelési munkát. A részleg
nél működő galvanizálók a 
város több nagy vállalatának 
készítenek kromozással, nik- 
kelezéssel fémfelületi munkát.

E bonyolúlt és általában is
meretlen szakterületen vég
zett munka sok gondot, ész
szerű előkészítést követel a 
részleg dolgozóitól, de még 
annál is több örömet jelent 
egy-egy összetett, nehéz fel
adat jó megoldása.

Pálos János |

Erősítsük a párt vezető szerepét!
A szolgáltató üzem föld alatti szállítás pártalapszervezetének 

tevékenysége az új gazdasági mechanizmus szellemében

ismerjük meg 
munkájukat!

A hidrogeológiai 
kutatócsoport

II. rész
A bányaüzemekben szintén 

szerteágazó hidrogeológiai megfi
gyelések folynak. Mérjük a M- 

i emelt vfz mennyiségét, mert ezen 
adatok birtokában, a külszíni 

mérésekkel együtt elkészíthető a 
vállalati vízmérleg, amelynek • 
vállalati vízgazdálkodás tervsze
rűvé tételében óriási Jelentősége 
van. Erinek szerepe igen fontrtJ 
lesz, különösen az új gazdasági 

mechanizmus bevezetése után, 
mivel az önálló vállalati pénzgaz
dálkodás szinte parancsolton elő
írja az eddig rejtett tartalékok 
felhasználását. A bányában eredő 
vizeket ezért ipari célra maximá
lisan ki kell használnunk akár ■ 
bányában, akár az EDÜ techno
lógiai folyamataiban.

A bányában folyó vizek rádió- 
aktív szennyeződésének vizsgála
ta szintén a hidrogeológiai rész
leg feladata. A laboratóriumi mé
rési eredmények alapján, a dol
gozók egészségvédelme érdekében 
Intézkedések foganatosíthatók, hi
szen a bányavíz sugárzóanyag 
tartalma bizonyos szint felett ká
ros lehet.

Rendkívül fontos Ismernünk a 
bányaüzemek hatását a fölötte és 
környezetében a kőzet repedései
ben elhelyezkedő vfzre. A bánya- 
művelés során ugyanis a talajvíz 
megcsapolódik és szintje az ere
detinél mélyebbre száll le. A ki
alakult ún. depressziós tölcsér 
helyzetét állandóan figyelemmel 
kell kisérni, ezért havonta mint
egy 130 db erre a célra kiképzett 
mélyfúrásban, és számos ásott 
kútban mérünk vízszlntet. A ka
pott eredményekből törvényszerű
ségeket tudunk levonni a lelőhely 
területének vízgazdálkodásáról.

A depressziós tölcsér kialaku
lása természetesen más gazdasági 
ágazatokra, Így pl. a mezőgazda
ságra Is kihat, mert a talajvíz 
szintjének lesüllyedése befolyásol
ja a különböző vlzigényú agro- 
kultúrák kialakulását.

Nem könnyű az a feladat sent) 
hogy bár területünkön általábafi 
nem várható, az esetleges vízbe
törésekre előre figyelmeztetni tud
juk a bányaüzemeket. A lelőhely 
területén általában csak a szer
kezeti síkok (vetők, feltolódások) 
környezetében kialakult repedéses 
zónák tartalmaznak nagy mennyi
ségű vizet. Szorosan együtt kell 
tehát működni az üzemek és » 
kutatás földtani szolgálataival, 

hogy a vízveszélyes vetők helyze
tét megismerjük, és az előrejel
zést megtehessük.

Összefoglalva tehát az elmon
dottakat azt mondhatjuk, hogy 
a hidrogeológiai szolgálat a leg
szorosabb kapcsolatban van • 
gyakorlati élettel, olyan adatokat 
ad, amelyeket a vállalati szervek 
nem nélkülözhetnek. A kutatási 
területek a fentiek szerint a kő
vetkezők:

O Urán és színesfém kutatás.
0 Bánya és egyéb létesítmé

nyek beruházásához alapadatok 
szolgáltatása.

0 vízbetörés előrejelzése.

O Ipari és Ivóvíz nyerés.

0 Vízmérleg készítés a vállalati 
vízgazdálkodáshoz.

0 Rádioaktiv szennyeződések 
vizsgálata egészségügyi célokból.

Munkánk szerteágazó és sokré
tű. Amint a múltban, úgy a jö
vőben Is minden energiánkat » 
jobb, célszerűbb gazdálkodás ki
alakításába kívánjuk fektetni.

Koch László

A Magyar Szocialista Mun
káspárt Központi Bizottsága 
i960, május 27-1 ülésén hatá
rozatot hozott a gazdasági 
mechanizmus reformjának be
vezetéséről. E határozat vég
rehajtást nyert és napjaink
ban már az új mechanizmus 
tényezői hatnak a gazdasági 
életünkben és ennek megfe
lelően kell a pártszervezetek 
tevékenységét formálnunk, 
irányítanunk,

, Mivel a párt az első számú
képzettség mellett a müszekl, | Sete “ té“K. " SgS, ,'gS

elegendő- országainak életéről a világ nek is körültekintőnek, de na- 
lakosságát leginkább erdeklo j gyón következetesnek kell 
kérdésekről hallhatnak a : lennie Elsődleges feladatunk- 
résztveyok es tanulmányozzák, nak tekintjük a jövőben is, 

hogy üzemegységünk gazdasá.

nek megítélésénél 
nek tartottuk, ha szimpati
zánsai rendszerünknek. Nem 
támasztottunk olyan igényt, 
hogy a műszaki, gazdasági ve
zetők a maguk területén poli
tikai vezetők Is legyenek. Ma j anyagot 
már tisztán áll előttünk, hogy 
rendszerünkben minden ve
zetőnek — legyen az bármi
lyen szakterület — elengedhe-

a térképekkel, rajzokkal, ké
pekkel szinesített oktatási:

A legérdekesebb témákat, 
persze a gazdasági, politikai
tanfolyamok szolgáltatják.

tetlep‘a rendszerhez való hű-1 Párttagjaink tudják, hogy el- 
. , ..... . , igazodni napjaink bnnyolu’tség, megfelelő politikai kép. 

zettség és aktivitás.
A szakmai alkalmasság 

megítélésénél is követtünk el 
hibát amikor egy ideig csak

gazdasági kérdései között, elő
segíteni tevékenyeésönket ez 
új, eddig nem eléggé tanul
mányozott gazdasági viszo
nyok között csak megfelelő 
alapképzettséggel lehet Dr

gi mutatóit maradéktalanul 
teljesítse, illetőleg ezen túl
teljesítésével biztosítsa a társ 
bányaüzemek tervteljesítésé
nek lehetőségét. A kommunls- : 
ták eddig is mozgató rugói,! 
szervezői voltok a tervek tel
jesítéséért folyó gazdasági 
munkának, ezirányú tevé
kenységünket a jövőben sem 
nélkülözheti a gazdasági ve
zetés. A vállalati önállóság 
növelésével együtt »ő a gaz

dasági vezetők önállósága. A 
párt vezető szerepe a gazdasá
gi tevékenységgel kapcsolat
ban a politikai irányításban 
és az ellenőrzésben van. 
Ugyanakkor a gazdasági ve
zetés és a pártszervezet mun
kamegosztása nem enged sem
miféle formális szétválasztást. 
A gazdasági munka területén 
jelentkező változásokról a 
dolgozóknak értesülni kell, el
sősorban azokról, amelyek 
helyzetüket és munkájukat 
érinti. Sok kérdésben a jö
vőben a kollektíva dönt, ezért 
szükséges, hogy ismerjék az 
üzemegység tevékenységét és 
a gazdasági vezetés a döntés 
elé több tervezetet készítsen, 
hogy a dolgozók a legmegfe
lelőbbet választhassák ki, il
letve.fogadják el.

Csak üdvözölni tudjuk a2t 
az irányelvet, miszerint a Jö
vőben a kérdéseket ott kell 
eldönteni, ahol a legilletéke- 
sebbek rá, és legjobban is
merik a helyi adottságokat, 
problémákat. Ügy gondolom, 
vállalati szinten is arra kell 
törekedni, hogy a helyi veze
tés, a körülményeket jobban 
ismerő dolgozók véleményét 
jobban figyelembe vegyék

nemcsak utólag, amikor sok 
esetben már milliókat dob
tunk ki az ablakon.

Igen fontos, hogyan bizto
sítsuk az anyagi ösztönzés he
lyi végrehajtását. Aki a ter
vek végrehajtásából nagyobb 
részt vállal és jobban dolgo
zik, az az anyagi Javak elosz
tásából is nagyobb mértékben 
kell hogy részesüljön. Minden 
dolgozó munkáját egyénileg 
bíráljuk el és a végzett mun
kája után javasoljuk,, vagy 
nem javasoljuk prémiumra. 
Ebben a munkában nagy sze
repet kapnak a szocialista 
brigádokban dolgozó pártcso
portok.

A reform olyan hatalmas 
változást fog jelenteni gazda
ságunkban, hogy minden rész
kérdésben nem lehet ponto
san élőte látni. A pártszer
vezeteknek nagy segítséget 
kell hogy nyújtsanak ezeknek 
á menetközben! megoldásá
ban, a megfelelő közhangulat 
kialakításában, az új mecha
nizmus egyes kategóriáinak 
megértésében, melyek az ed
digi gondolkodás számos, 
megszokott fogalmának vál
toztatását igényli.

Nemen István

Lakótársaim
figyelmébe!
Az elmúlt években kialakult 

gyakorlat alapján az üzemekben 
OJmecsekaljáig váltott autó

buszbérietek a postai megállóig 
érvényesek. Közben újmecsek- 
álja tovább épült és elérte » 
Tüzér-utcát. Az AKÖV-szabáiy- 
zat ézt azouban nem vette tu
domásul. Az üzemből érkező új 
lakók a következőkben válogat
hatták:

a) Leszálltak a hétemeletes 
épületnél és 1—2 megállót to
vább gyalogoltak, közben neú> 
éppen vidáman Integettek a vá
rosba továbbutazó munkatár

saiknak.
b) Nem szálltak le a postá

nál, hanem tovább utaztak,
közben retteghettek a „lebukás 
és megbírságolás veszélyétől.

fin, mint törvénytisztelő ál
lampolgár előbb az első variá
ciót választottam, majd megkoc
káztattam a második lehetősé
get. Vesztemre, mert a szabály
zat éber őrei elkaptak. Bünte
tés, fellebbezés és végül az Il
letékesek döntése, OJmecsekalJa 
keleti része az AKÖV-szabáiy- 
zatban Is a Tüzér-utcai megál
lóig tolódott ki. Az újmecsek- 
aljai bérletekkel tehát a Sreré- 
tetház-raegállótg lehet közleked
ni (A Megyeri úti megállóit 
már nem érvényesek.)

A módosítás 1968. január J<- 
tól lépett érvénybe. Amikor La
ki Károly osztályvezető elvtárs 
fentiekről tájékoztatott felhatal
mazott, hogy arról lakótársai* 
mat Is tájékoztassam.

Kohárl József
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Hősök voltak

Krentz Róbert
023. január 3-án, 45 év-

W ezelőtt született Kreutz 
Róbert, az illegális Kommu
nista Ifjúsági Szövetség har- 
nsa, a magyar nemzeti 
Nogetlenség bátor katonája.

Szakmája szerszámlakatos, 
ü éves kora óta a Vas- és 
fémmunkások Szakszerveze
tt ifjúsági csoportjában. a 
•Ma* ifife között tevékeny- 
fedett. 1944-ben lépett be « 
Kommunista Ifjúsági Szö
vetségbe. Fiatalságának oda- 
Mó lelkesedésével, önfelál- 
iazóan vett részt a német 
Megszállók elleni fegyveres 
•fcciófc előkészítésében. Fel
tárta: fegyverek gyűjtése 
*oíf az ellenállási mozgalom 
némára. Fáradtsággal és a 
táintelenül leselkedő ve- 
ttéllyel nem törődve, kézi- 
Bránátokat, robbanóanyagot, 
Pisztolyokat, töltényeket 
szerzett és azokat mozgalmi 
kapcsolata útján rendeltetési 
kefére továbbította. Az el- 
ienállási mozgalom vezetősé- 
Bének tett utolsó jelentésé
in is szép számú fegyver 
Byújtéséről számolt be.

1944 novemberében — fcét 
mrcostársával Pataki Ist
vánnal és Pesti Barnabás
ul egyidőben — a detektí
vek letartóztatták és kegyet
lenül megkinozták. Az élő- 
Nyomuló szovjet hadsereg 
*!ől kapkodva menekülő nyí
rtok börtönről börtönre 
harcolták. Végül Sopronkő
hidára került, ahol 1944 ka- 
'icsonyán a nyilas hazaáru- 
Ófc Pataki Istvánnal és Pesti 
Barnabással együtt kivégez
ne. Ifjú életét kellett áldoz- 
Ha, mert harcolt a szabad
ágért. a nemzeti független
éiért, mert hazáját meg
járta menteni a fasizmus 
kurtításaitól.

Fokozott felelősséget 
az üzem összmunkájáért!

Beszélgetés a II. üzem gazdasági, politikai és társadalmi 
szerveinek vezetőivel

Az elmúlt évben már köz
ismerten szép eredményeket 
elért II. sz. bányaüzemben az 
új évben sem állt meg az 
élet Minden munkanap meg
hozza a maga feladatait, 
gondjait, amelyek megoldásra 
várnak. Ez az oka annak is, 
hogy az üzemvezetői iroda aj
tajára szinte állandó jelleggel 
ki lehetne tenni a „Foglalt’ 
táblát Tárgyalás, raport, meg 
beszélés, stb. A fogadónapról 
nem is szólva, amikor a dol
gozók egymásnak adják a ki
lincset. Hasonlóan nagy a for
galom a párt-, és a szakszer
vezeti iroda körül is. Ezért 
nagyon nehéz egy olyan fél
órát találni, amelyet Lábán 
János üzemvezető, Geisz Fe
renc üzemi párttitkár és

; Jáhn Vilmos 
társak az 

• szentelhetnek, 
< kérdésünkre

szb-títkár elv-
Ércbányásznak 
hogy néhány 

válaszoljanak.
Ki kell használni az időt, 

ezért meg is kérem Lábán 
elvtársat, értékelje röviden 
a múlt év eredményeit és 
az előttünk álló feladatokat.
Lábán elvtárs: „Üzemünk 

kollektívájáíiak erőfeszítése 
dicséretre méltó eredménnyel 
zárta már az 1966-os gazda
sági évet is. E szép eredmé
nyek mellett sikerült bányán
kat úgy előkészíteni, hogy az 
1967-es évet már az év elején 
a mindennapos tervteljesítés
sel tudtuk kezdeni. Az első 
hónapok eredményei már meg 
mutatták, hogy üzemünk dol
gozóinak lendülete, akarata és 
közös összefogása ez évben Is 
meghozza a tőlünk várt ered
ményt Kidolgoztuk az ösz
tönzőbb bérezési rendszert, 
szép megtakarítást értünk el 
az anyaggazdálkodás terén, 
amelyek mind hozzájárultak 
ahhoz, hogy az egy főre jutó

átlagkereset az előző évinek 
101,6 százaléka lett. De nem 
lesznek könnyebbek ez évi 
feladataink sem. Az új gaz
dasági reformot kívánjuk 
megvalósítani mi is, hogy dol
gozóink jóléte tovább növe
kedjék. Ennek keretében 
szükségesek a minőségi mu
tatók javításai, a munkafe
gyelem további megszilárdí
tása, az ésszerűbb, körülte
kintőbb gazdálkodás, a sokol
dalú takarékosság. Bízunk ab
ban, hogy a II. üzemi kollek
tíva közös akarattal, közös 
összefogással az 1968. évi ter
vet is az ideihez méltó ered
ménnyel zárja.”

Gyakran elhangzott már a 
kérdés: „Mit vársz az új 
mechanizmustól?” Most kér
dezzük így: „Mit vár tőled, 
tőlem az új mechanizmus, 
a párt, a népgazdaság?”
Geisz elvtárs: „A választ 

az összüzemi kollektívára ér
vényes meghatározásokban 
kell keresnünk, vagyis olyan 
előrelátó tervszerű, de rugal
mas munkaszervezést és irá
nyítást kell megvalósítanunk, zonyos jogkörök kiszélesítésé- i 
amely biztosítja az üzemre . vei a részlegvezetők felelős-! 
háruló tervfeladat leggazda- ségérzetét megnöveli, ami ‘ 
ságosabb teljesítését. Úgy kell i hozzájárul ahhoz, hogy job- 
szélesítenünk az üzemi de-. ban támaszkodjanak dolgo- 
mokráciát. . hogy üzemünk [ zóik véleményére, illetve kez- 
összmunká jóért minden dal- . deményezésére. Az SZB és az 
gozónk érezzen felelősséget és ' SZT az üzemi demokrácia to-! 
cselekvőén tevékenykedjék. vábbfejlesztése érdekében í 
beosztásának és képzettségé- részletes intézkedési tervet i 
nek megfelelő súllyal. Politi-: dolgozott ki, amelynek meg-; 
kai nevelő munkánkban el | valósításában reméljük, hogyí 
kell érnünk, hogy célkitűzé- j számos területen a feladatokat í 
seink minden dolgozónk előtt i meg fogjuk oldani.” i

Az üzemi önállóság értei- i 
mében tervteljesítésünket 
csak üzemi vagy vállalati 
szinten is értékelik?

üzemi demokrácia továbbfej
lesztése, azok feltételeinek 
megkeresése és biztosítása ; 
igen komoly feladat elé állít- i 
ja az SZB és SZT minden '! 
egyes tagját. Üzemünkben az> 
elmúlt években sok minden’ 
történt az üzemi demokrácia > 
érvényre juttatásában. De az> 
elért' eredmények még. nin-i 
csenek teljesen összhangban > 
azokkal a követelményekkel,! 
amit az új gazdaságirányítási } 
rendszer állít elénk. Felada
taink a következők: biztosí
tani azt a jó légkört, amely
ben a dolgozók érzik a sza
bad véleménynyilvánítás le
hetőségét, amelyben nagyobb 
a kezdeményezés és a felelős-< 
ségérzet is. Növelnünk kell ai 
termelési tanácskozások haté- $ 
konyságát és decentralizálá
sát, ahol a részlegek sajátos 
feladataikat és problémáikat 
tudják megvitatni. A beszá
molók tartalmazzanak dicsé
retet, bírálatot, javaslatot

További nagy jelentősége 
van a fogadónapok megtartá
sának, a munkáslevelezésben 
felvetett jogos panaszok gyors 
és igazságos orvoslásának. Bi-

A

KlSZ-bizottságunk üléséről

Akcióterv 19 68
. VJUalatunfc KISZ-bizottsága 
jMuár 16-án tartotta azt a 
2^-ülést, melynek fő napiren- 
® Pontja az 1967-es év akció- 
tohgramjának rövid értékelé- 

és az ez évi megvalősítás-
váró feladatok.

Végrehajtó bizottságunk ez
^’ben is arra törekszik, hogy 
!°vább fokozódjék a fiatalok 
^litikai- társadalmi aktivitá- 
**> a nevelő munka hatékony- 
Sa8a, Lényege, hogy fiataljá
éit meggyőződéssel és tettek
ül foglaljanak állást a párt 
-szméi, a szocializmus ügye 
Mlett
, Az általános célkitűzések 
^ekében 6zámos politikai 
“tciót, rendezvényt és ezek- 
“•k a lebonyolítási módsze
rt tárták a végrehajtó bizott-

ülés plénuma elé.
..Időben legközelebb megvá
ltásra váró feladat a For
galmi Ifjúsági Napok kere
kben lezajló rendezvények, 
Mybe a tavalyi évhez viszo
nyítva új színfolt is kerül, 
Mégpedig a szovjet hadsereg 
Megalakulásának 50. évfordu- 
Mára való emlékezés, amikor 
^táljaink szovjet katonafia- 
alokkal találkoznak. A For
radalmi Ifjúsági Napok érde
kessége, hogy versenyszerű 
^talános kiállítást „Hősökre 
Mékezünk” címmel és kü- 
°n fotókiállítást rendeznek 

alapszervezetek, melynek 
pjobbjai magas pénzjuta
lomban részesülnek.
. Tekintettel a Világifjúsági 
."slálkozó évére, a fő akció- 
nladatokat a VIT-tel kapcso- 

‘at°s politikai és kulturális 
Rendezvények motiválják. A 
Ingram igen gazdag, kezdve 
~?ól, hogy az alapszervezetek 
?tándékokat és emlékzászló
it készítenek a IX. VIT-re 
;Sész odáig, hogy a KISZ-bi- 
•ottság az Exoress Utazási 
^ódával karöltve csooortos 
izzást rendez a találkozó 
főhelyére.

világos és érthető legyen, 
hogy minden esetben tisztán 
lássák mit, miért teszünk. 
Szervezett, tervszerű mun
kánk eredménye elégítse ki 
dolgozóink jogos igényeit, 
mélyítse az üzem iránti fele
lősséget és szeretetet. Érvé
nyesüljön a vezetők iránti bi
zalom, segítőkészség, tárgyi
lagosság”.

üzemünkben Jelenleg lét
számhiány van. Ezt hogyan 
tudjuk áthidalni, hogy terv- 
teljesítésünkben ne okozzon 
fennakadást?
Lábén elvtárs: „a létszám- 

hiány sajnos súlyos nehézsé
get okoz az üzemi tervtelje
sítésben. Az ilyen mértékű 
létszámhiányt nem tudjuk el
lensúlyozni a más téren tett 
intézkedéseinkkel. Hogy ez

Az akciótervben szerepel a 
Kommunisták Magyarországi 
Pártja és a KIMSZ megala
kulásának 50. évfordulójára 
való méltó megemlékezés és 
e jubileumok megünneplése.

A munkaterv és a vb-ülés 
nagy feladatnak tartja, hogy 
a fiatalokat mozgósítani kell 
a vállalati tervek maradékta
lan megvalósítására. „Az 1968. , , . , , ... . _,
évi gazdasági feladatok fele- a legktsebb teryelma
lősségteljes végrehajtása, a rauásUokozza, .ezértatmene-
gazdaságirányítás új rendsze
re nagy feladatokat ró min
den dolgozóra, minden fia-

tileg csak a legszükségesebb 
fenntartási munkákat végez
zük el. Másrészt kéréssel tor

táira” szögezte le a vb-ülés.1 Pultunk az üzem dolgozói fe-
A gazdasági feladatok végre
hajtása érdekében közös mun- 
kaversenyfelhfvást bocsát ki 
a KISZ: „Kiemelkedő mun
kasikerekkel köszöntsük a 
IX. Világifjúsági Találkozót, 
a KMP. és a KIMSZ. megala
kulásának 50. évfordulóját”, 
címmel.

Az értekezleten sok szó 
esett arról, hogy miként tölt
hetnék el szabadidejüket hasz
nosabban és tartalmasabban 
kiszistáink. A közös művelő
dés és sportolás nagyon hasz
nos a mozgalmi élet szem
pontjából és épp ezért a mun
katerv is hathatósan foglalko
zik e kérdéssel.

Utoljára, de nem utolsó

lé, hogy tegyenek vállalást, 
hogy havi tervüket a terve
zettnél kevesebb műszak
számmal teljesítsék. Lehető
séget keresünk arra is, hogy 
Szigetvár, Szentlőrinc és a 
környező területeiéről a sza
bad munkaerőt üzemünk ré
szére lekössük.”

Mit tesz a szakszervezeti 
bizottság, hogy az 1968-as 
évben az üzemi demokrácia 
tovább fejlődjön?
Jáhn elvtárs: „A gazdasági 

irányítás új rendszerében nö
vekszik a szakszervezet poli
tikai jelentősége. Ez abban 
jut kifejezésre, hogy az üze-

lábán elvtárs: „A vállalat! 
vezetősége minden üzem ré
szére biztosít egy bizonyos < 
összegű jutalmazási prémium-] 
keretet Ezt a keretet az üzem ' 
osztja fel és tűzi ki a pré-! 
miumfeladatokat. E feladatok! 
teljesítése esetén a vállalat 
tervteljesítésétől függetlenül < 
a prémium kifizetésre kerül. < 
Amennyiben a vállalat egyik! 
évben nem teljesíti a tervét,! 
úgy a felosztandó prémium- 
keret csökken a következő j 
évben. A nyereségrészesedés 
a vállalati eredményektől < 
függ. Ha a vállalat vesztesé-< 
ges, akkor az egyes üzemek i 
még akkor sem kaphatnak j 
nyereségrészesedést, ha ered
ményük egyébként jó volt"

Hogy milyen tervek,, elő- i 
készületek folynak üzemünk
ben ez évben? Az e kérdésre 
adott választ egv önálló cikk; 
keretében közöljük olvasóink
kal lapunknak ugyanebben al 
számában.

Nagy Sándor

Egy jubileum margójára
Emlékesés Sztálingrád hős védőire

f-fuszonöt évvel ezelőtt 1943. február első napján egy 
B~K 21 éves ukrán páncélos hadnagy — névszerint Fjodor

Jevcsenkó — előtt remegő kézzel az asztalra tette 
szolgálati fegyverét Friedrich von Paulus tábornagy a 

körülzárt 6. német hadsereg parancsnoka. Mindez történt 
egy agyonbombázott és agyongyötört város rombadőli nagy. 
áruházának légoltalmi pincéjében, amely utolsó főhadiszál
lásaként szolgált a dicstelen végei ért háromszázharminc
ezer német katona parancsnokainak. Égy nappal később, 
február 2-án nyolc óra negyven perckor a Traktorgyárnál 
harcoló és törzserőtől elvágott 11. német hadsereg is leteszi 
a fegyvert Negyed évszázada annak, hogy a náci fenevad, 
aki még egy fél évvel előtte (június 21-én) ,,Blickkrieg’’-ről 
álmodik, Sztálingrádnál halálos sebet kap. Hitler a háború 
kezdeti sikerein felbuzdulva meg sem akar állni a perzsa 
olajmezőkig. Csakhogy számításába hiba csúszik, mert a Vö
rös Hadsereg ellenállása ezen a szakaszon igen megerősödik 
és a német előrenyomulás a grozniji olajmezők előtti szovjet 
védőállásoknál megakad. Von Paulus tábornok 1942. augusz
tus 19-én olyanirányú parancsot ad ki, hogy augusztus 25-ig
Sztálingrádot el kell foglalni.

égy nappal később a náciknak sikerül is — igaz óriási 
veszteségek árán — áttörni a várost védő 62. szovjet 
hadsereg vonalát és mintegy 100 harckocsival elérni a 
Volgát. A német tábornokok ebbe a körűibe ül 8 ki

lométeres áttörésű folyosóba több páncélos és gépesített 
hadosztályt irányítanak. S ami ezután következik, az a vé
dőknek, lakosságnak és a támadóknak egyaránt a pokollal 
egyenlő. A támdó Luftwaffe gépei naponta 2000 felszállást 
hajtanak végre és az ostrom ideje alatt legalább egymillió 
bombát dobnak a már lassan rommá és füstté váló városra. 
Szeptember 22-én a 16. páncélos hadosztály egységei kijut
nak a Volgához. Így náci kézre kerül a központi kikötő. 
A hitleri propagandagépezet ujjong: már csak az van hátra, 
hogy a várost megtisztítsák az elíenség szétszórt csapataitól 
— jelenti a Német Távirati Iroda. A megtisztítás négy hó
nappal később — hála a hősöknek — ellenkező előjellel si
került. A heves harcokra jellemző, hogy a főpályaudvar öt 
nap alatt tizenötször cserél gazdát. A harcokban a német 
hadvezetés egész páncélos és gépesített hadosztályokat ve
szít. Sztálingrád hős védői kiadják a jelszót: „A Volgán túl 
nincs számunkra hely!”

Minden házért, minden szerelőcsarnokért és vasúti töl
tésért, végül már minden rakás romért elkeseredett harcok 
folynak. Szeptember 15-én két szovjet hadosztály elveszíti 
személyi állományának 75 százalékát! De ugyanezen a na
pon már Paulusnak sincs egyetlen hadosztálya, amelv le- 
küzdhetné azt a 300 métert, amely a 62. hadsereg harcállás
pontjának elfoglalását jelentené. Csujkov altábornagy — ké
sőbbiekben, a Szovjetunió marsallja. — irja: „A 118. gárda 
lövészezred létszáma, amely még előző este 250 harcképes 
katonát jelentett, déli 12 óráig 6 főre csökkent”.

A szörnyű kétoldali veszteségek ellenére sem érik el a 
6. hadsereg tábornokai a kitűzött céljukat. Nem sikerül a 
62. szovjet hadsereget a jeges Volgába beszorítani. A szen
vedéseknek és a helytállásnak november 24-én szovjet rész
ről megérik a gyümölcse. A Vörös Hadsereg csapatai elfog
lalják Kalácsot, majd a 62. hadsereg északi csoportja egye
sül a Doni Front 99. lövész hadosztályával. És a fasiszták 
körül bezárul az ellentámadás gyűrűje.

Ezzel a nappal megkezdődik a nácik 6. hadseregének 
agóniája. Az a hadsereg, amely 1940 nyarán lerohanta és 
elpusztította a semleges Belgiumot és Hollandiát, kelepcébe 
rohant és a hurok egyre jobban szorul. Már a Führer által 
küldött tábornagyi rang és a marsallbot sem segít von Pa- 
uluson. Bár egy utolsó lehetősége van, hogy legalább kato
náinak életét megmentse, nem él vele. Inkább vakon enge
delmeskedik az őrült kancellárnak, minthogy elfogadná Vo
ronov tüzérségi vezérezredesnek, a Vörös Hadsereg legfőbb 
parancsnoksága képviselőjének és Rokoszovszkij vezérőr
nagy, a doni csapatok főparancsnokának január 8-án kelt 
felhívását, melyben megadás esetén közkatonáktól a tábor
nokig minden egyes németnek szabad elvonulást és a sebe. 
sülteknek ápolást biztosítanak.

'ég 23 nap és az életben maradt kis számú szovjet pol
gári személynek és katonáknak a bős város főterén 
rövid győzelmi beszédet tartanak a SZU. KP és a 
Vörös Hadsereg képviselői.

A jubileum alkalmával emlékeznünk kell a hősökre és 
erőnkhöz mérten meg kell tennünk mindent annak érdeké
ben, hogy soha többé ne kelljen ilyen áldozatok árán meg
fékeznünk az agresszort. Az agresszorok pedig vegyék tudó. 
másul, hogy bármilyen jelvény, vagy ideológiai eszmék alatt 
is követik el a népek ellen a legszörnyűbb bűntényt, az ag
ressziót, ha nem is Nürnbergben, de valahol feltétlenül fe
lelni fognak érte és a büntetés nem kétséges.

Bodnár László

M‘.

sorban foglalkozik az akció-, mi dolgozók közvetlenül több
program azzal a ténnyel, hogy 
erősíteni kell a KlSZ-szerve- 

i zetek kommunista és tömeg- 
I szervezeti jellegét, a tagság 
jogainak és kötelességeinek 
érvényesítésével, a nevelés 
színvonalának emelésével, az 
ifjúság jogos érdekeinek vé
delmével.

A program adva, tehát csak 
meg kell valósítani, színesen 
és lehetőleg maradéktalanul.

Végezetül kiszeseinknek — 
„közkatonáknak és táborno
koknak” — egyaránt az 1968-as 
évre igazi és fő feladatuk az 
akcióterv teljesítése.

B. U

jogot kapnak az üzemi de
mokrácia keretében az üzemi 
gazdasági-, társadalmi folya
matok alakításában és ellen
őrzésében. Az üzemi demok
rácia a gazdasági vezetők szá
mára is nyilvánvalóvá teszi, 
hogy mint az állam megbí
zottjai nem függetlenek a dol
gozóktól. A vezetés gondjait 
meg kell osztani a dolgozók
kal. A dolgozók mint ezersze
mű vezetők, közvetlen tapasz
talataikkal, ismereteikkel ki
egészítik a vezetők elgondo
lásait, segítik munkájukat. Az A téli hónapokban Is folyik az újmecsekaljal építkezés
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Kerekasztal-beszél^etés ]Mcg egyszer Újmecseakalja üzlethálózatáról

A munkaügyi döntőbizottságok
munkájáról az l-es üzemben

Egy üzem életében akarva- 
akaratlanul is történnek olyan 
események, melyek séreimes- 
sek az üzem, sérelmesek a 
dolgozók részére. Ilyen ese
tekben fordulnak a dolgozók 
az üzemi döntőbizottságokhoz, 
ügyük igazságos eldöntése vé
gett Erről beszélgettünk Zeth- 
ner György elvtárssal, az I-es 
bányaüzem döntőbizottságának 
elnökével cs Bencze György 
elvtárssal, az üzem szakszer
vezeti bizottságának titkárá
val.

társ annak lehetőségét, 1 Ha levonjuk a beszélgetés
hogy az üzem képes lett, tanulságát, megállapíthatjuk, 
volna döntőbizottság közbe- i az üzemen belül erősödött a 
iktatása nélkül Is elintézni l dolgozók bizalma a döntöbi- 
az ügyeket? | zottsághoz. de megállapíthat-
— Nagyon sok esetben igen. I. juk azt is, hogy igényesebb. 

Persze ezt kategorikusan ki-: körültekintőbb mindenre ki
jelenteni helytelen. A döntő-I . . ,, „
bizottság munkája a feltétlen; terje<l0 a Vendeletek ismere- 
igazság elvén alapszik. Egy- ! tében végzett munka lehet 
egy ügy letárgyalása előtt biztosítéka az igazságos dön

Presszó helyett anyák boltját!
Ismeretes, hogy a közel-1 beszerzési ügyeinket is végre 

múltban átadott 98-as épület-| helyben intézhetjük el. 
ben az év második felétől
számos új üzlet áll . majd Sokakban felvetődött vi- 

, ,, „ . . , , szont a gondolat: szükséges-e
a vásárlók rendelkezesere és | a halbolt, amikor városré-
ezek jelentősen megjavít
ják Ujmecsekalja kereskedel
mi ellátását, örömmel vesz- 
szük tudomásul pl., hogy ka
punk végre könyvesboltot, 
valamint papír- és írószer- 
szaküzletet. Mindkettőre nagy 
szükség van. Azt is csak he

szünk halellátása megjavult, 
kifogás nem lehet elle
ne? Köztudott, hogy vala
mennyi húsbolt, • a szövetkeze
ti árudák és a Hajnóczy ut
cai zöldségbolt is állandóan 
tart .élőhalat; így indokolat
lannak tűnik, hogy még egy

— Első kérdés: van-c 
változás a régi egyeztető 
bizottság és a jelenlegi dön
tőbizottság között?
— Komoly minőségbeli vál

tozás történt a döntőbizottság 
létrehozásával — kezdte Zeth
ner elvtárs. Egyes elvtársak

hosszabb időt vesz igénybe az 
üggyel kapcsolatos rendeletek, 
utasítások tanulmányozása, 
sokszor kömyezettanulmányo- 
zás is. Ezt az üzem nem min
den esetben teheti meg. Több
ször fordul elő és elég any- 
nyi, hogy egy rendelet kerülje 
el az illetékes vezető figyel
mét. máris ügy lett belőle, 
(Kesztyű-példa.)

— A gondosabb, minden ol
dalra kiterjedő ügyintézés

téseknek.
Hornnng László

ANDOR MARIA: URÁN

lyeselnt lehet, hogy megfele- j külön halszaküzlet is nyíljon, 
lő helyet kapott a III. keru-j Tájékozódtunk ez ügyben és 
let: OlP-fiok._ valamint a ojyan felvilágosítást kaptunk, 
patyolat felvevő helye. Hiányt, hogy ezt a szaküzletet a Hal- 
szuntet meg a létesítendő TU- | értékesítő Vállalat üzemel- 
ZÉP iroda is, hiszen tüzelő- te^ s olyan halkülön

legességeket árusítanak ott, 
amelyeket a városban egye-

megsértése nélkül el lehet' véleményem szerint nagyban
mondani, komolyabb az ösz- 
szetétele és nem utolsó sor
ban jobban van gazdája is. 
Míg az egyeztető bizottságnál 
cgy-egy ügyet a soros elnök 
tárgyalt. így az ügyek igen 
eokszor szétfolytak. Jelenleg a 
döntőbizottságnak egy állan
dó elnöke van, aki kézben 
tudja tartani a beérkezett 
panaszokat. Nem beszélve ar
ról, hogy a múltban négy tag
ja volt az egyeztető bizottság
nak és ha valamely ügyben 
2-2 főnek nézetazonosság szü
letett a döntéssel kapcsolat
ban, minden fellebbezés nél
kül a területi döntőbizottság
hoz kellett áttenni az ügyet. 
A döntőbizottságban 3 tag 
tárgyal és minden esetben 
konkrét határozatot hoz.

— Az elmondottakkal tel
jes mértékben egyetértek — 
szól közbe Bencze elvtárs, 
hogy alátámasszam el kell 
mondanom, hogy az 1967-es 
■évben tárgyalt 56 esetből 4 
esetben történt fellebbezés, 
de a TDB. egy esetben sem 
változtatta meg döntőbizott
ságunk határozatát Bátran 
mondhatom, üzemünkben 
össze sem lehet hasonlítani az 
egyeztető és döntőbizottság 
munkáját. •

— Ezek szerint helyes 
kezdeményezés volt a dön
tő bizottságok létrehozása?
— Igen helyes — mondja 

Zethner elvtárs — a dolgo
zók érdekvédelme, de mond
hatjuk az üzem érdekeinek 
védelme miatt is. Ezt talán 
példával tudnám alátámasz
tani. Egy dolgozónk farakás 
közben megsérült úgy, hogy a 
körme alá ment egy szálka. A 
keze elmérgesedett, több na
pot esett ki a termelésből. A 
baleset felvételénél, saját hi
bának vették, mert nem hasz
nált védőkesztyűt A dolgozó 
hozzánk fordult panaszával, 
mi megállapítottuk, hogy a 
vállalati főmérnöki utasítás 
szabályozza a kesztyű haszná
latát és az kimondja, hogy 
fát nem lehet kesztyűben 
kezelni. így a dolgozó javára 
döntöttünk. Van 1 dolgozónk,

csökkentheti munkánkat. Itt 
szeretném elmondani, hogy a 
dolgozók is, mivel tudják, 
hogy a döntőbizottsági tárgya
lás nem kerül semmibe, sok 
esetben fordulnak olyan pa
nasszal is hozzánk, amelyben 
szinte előre tudják, hogy nem 
születik rájuk nézve kedvező 
döntés, de olyan jeligével 
„hátha megnyerem”, mégis be 
adják. Ezért kérem, hogy ők 
is csak valós sérelmekre ke
ressenek orvoslást, ez is csök
kenteni fogja munkánkat.

— Mi * véleménye * szak- 
szervezeti bizottságnak a 
döntőbizottság munkájáról? 
— Már az eddig általam 

elmondottakból is kicsendült,
— mondja Bencze elvtárs —, 
a legteljesebb mértékig meg 
vagyunk elégedve és ezt az 
üzemvezetés nevében is kije
lenthetem. Döntőbizottságunk 
minden ügyet a legkörültekin
tőbb kivizsgálás után tárgyal, 
így határozatai is az igazsá
got szolgálják, melyet mind a 
dolgozók, mind az üzemveze
tés is az esetek túlnyomó 
többségében elismert. Egyben 
kell még javulni munkájuknak:
— a tárgyalás után a hatá
rozatok kiadásában nem min
dig tartják be a határidőket, 
ha ebben is javulás áll be, 
akkor csak dicsérő jelzőkkel 
illethetjük döntőbizottságun
kat.

— Igaza van Bencze elvtárs
nak.- E téren voltak hiányos-

Még sosem jártam abban az
érdekes világban, hol kis mozdonyon fut 

BÉKE és pusztulás,
elnyelve óriás szikladarabokban.

Testem e mélységtől messze jár, 
de lélekben sokszor ott kutatok 
szivem a kalapáccsal együtt kalapál

BÉKE és pusztulás 
e két hatalom rejtőzik benned 
hatalmas sziklatőmeg.
Csak józan ész kell! Hogy azt nyerje 
el belőled, mi benned dominál

mert béke az
gyógyszer

és
emberi boldogság!

dűl itt lehet kapni.
Feltétlenül vitába kel] azon

ban szálnünk egy másik terv
vel. Erősen vitatható, hogy 
szükség van-e a 98-as épü
letben létesítendő Twist-es- 
pressúra. A vendéglátóipar
nak már eddig is sok „bázi
sa” van Ujmecsekalján. En
nek a véleményünknek már 
korábban is hangot adtunk, 
amikor városrészünk kereske
delmi hálózatának gyenge 
pontjait feszegettük. Akkor 
csak a meglévő állapotot tud
tuk bírálni és felhívtuk az 
illetékeseket: nagyobb körül
tekintéssel szervezzék, bővít
sék Ujmecsekalja üzletháló
zatát

Ugyanez a gondolat vezet

bennünket most is, amiko 
idejében szóvá tesszük: helye 
lenne az immár hatodik vet 
déglátóipari egység helyei 
más. a követelményeknek i 
az . igényeknek sokkal jobba 
megfelelő szaküzletet nyitn 
annál is inkább, mert az épé 
lő áruházban is lesz máj 
pressó. S hogy mindjárt js 
vaslattal éljünk: sokak kivár 
ságát tolmácsoljuk amikor !< 
írjuk, hogy nagy szükség let 
ne Ujmecsekalján egy, a 
Anyák-boltjához hasonló szaS 
üzletre. Ismeretes, hogy a vá 
ros egyetlen ilyen jellegű ffi 
lete még most, a jelentet 
helyiségében is állandóan ffiii 
folt. S mivel tudjuk, hog 
Ujmecsekalja nem szűköltó 
dik kisgyermekekben, ind« 
koltnak látszik egy ilyen ® 
let létesítése.

Ellenvethető ennek, hogy1 
majdani áruházban is lest 
nek gyermekruházati cikké 
is. De mi éppen az „is” mial 
javasoljuk az új „Anyák bol< 
ját”, mert az áruháznak n«f 
lévén profilja, ilyen cikke* 
bői nem is tart teljes válaí 
tékot. És különben is. a Cert 
rum Áruház is tart gyerme* 
ruházati cikkeket, mégis óij 
ási forgalma van mind az I> 
júsági Áruháznak, mind í 
Anyák Boltjának.

Reméljük, eléggé idejét^ 
szóltunk még és az illetéke 
sek. mérlegelni tudják javai 
tatainkat. IL l

Vállalatunk segítsége 
a Pécsi-tó üdülőtelepének 

kialakításához
Kevés olyan városa van az or

szágnak, amely annj i természeti 
szépséggel rendelkezik, mint a ml 
városunk, Pécs. A Mecsek lejtőjén, 
illetve lábánál elhelyezkedő város 
mögött zöldellö hegykoszorúk

a végleges üdülőtelep kialakítá
sának első lépcsőjeként már ott 
állnak a pihenni vágyó dolgo
zóink rendelkezésére készített 
kétágyas vikendházak.

A tó üdülőtelepeinek Ivóvízel
látását vállalatunk társadalmi

igen kellemes benyomást kelte- munkában XA,Ja,ta\ •
biztosító raélyfuralú kút elkészí

ezért vetődött fel a megye ve
zetőiben az a gondolat, bogy a 
város lakói számára víz melletti 
üdülést biztosítsanak. Ezeknek az 
elgondolásoknak a megvalósítása 
folytán létesült a Mecsek északi 

, , ,, , .. . _ ,, lejtőjén az orfül karszt barlang-
sagaink —— szol közbe Zethner j bol elfolyó víz felhasználásával a

Két lakáson múlik
Lesz-e újabb óvodabővítés?

sére nyílna lehetőség. Az á‘ 
alakításhoz, majd utána 
üzemeltetéshez a végrehajt 
bizottság biztosítja a pé? 
ügyi fedezetet. Problémát r 
lent itt, hogy az óvódig 
lakó két családnak az ill^í 
kesek hogyan tudnak 
biztosítani. Ha elhárul. ez\{ 
akadály is, akkor már 
építőipari kapacitást kell 
lálni, amely elvégzi — a" 
hető legrövidebb idő alatti' 
az átalakítás munkálat^ 
Más szóval: a nyári hónap0* 
ban kellene sort keríteni 
be is fejezni az átalakító 
hogy az új oktatási évet 
nél kisebb késéssel már 
bővített óvodában lehess1

Ismeretes, hoffy évről évre 
mind komolyabb formában 
jelentkezik az újmecsckaljat 
óvodáskorú gyermekek elhe
lyezésének gondja. — Az 
1967—68-as oktatási év felvé
teleinél is minden eddiginél 
erőteljesebben mutatkoztak a 
problémák és1 ennek hangot 
is adtunk lapunkban. Meg
írtuk, hogy ha nem találunknek mind a lakosság, mind az 

ideérkező turista szemében. A 
gyönyörű erdők, valamint a 
hegyoldalon elterülő szólőliget
kn/nn ^ÍvSá,órav»SJÍnV,vOfnivAv(T WteteptisT kársztviz-kütat fúrtunk,

tIÍÓ's nem^TenóeííeSk ” Ta^ űy‘y b^toXnT^tu"Gábriel József elvtársnak, a 
Tiros nem rendelkezik. Talán «ep kClelJav6t>en, vizeli ÍUsSt

tésével üzemünket bízta meg 
vállalat igazgatója, mely feladat-tok öíö« teuürt XgeV. to- megoldást, akkor még hosszú
nek során a Pécsi-tó délkeleti ré
szén nem messze a vállalati üdü-

évekig kísérteni fog minden 
szeptemberben ez a sokakat 
idegesítő kérdés. Közöltük

elvtárs —, bár úgy érzem, i» holdas orfüi-tó, majd ezt kö- 
objektív nehézségek okozták ve,öeo » >•» holdas Péesi-tó. e
(gépírónőnk betegsége). Egy- 
egy ügynek a teljes igazság
nak megfelelő tárgyalása sok 
időt vesz igénybe, bár azt 
mondjuk: a döntőbizottsági 
munka társadalmi munka. 
Igen sok esetben nem lehet 
elkerülni, hogy azt a mun
kaidőben végezzük el. — fe
jezte be a beszélgetést Zeth
ner elvtárs.

hét tó terjedelménél fogva leg
nagyobb mesterséges hegyi ta
vaink köré tartozik országos vi
szonylatban Is.

Gyönyörűen Illeszkednek bele 
a környező erdők zöldjébe. A 
közeljövő feladata a meglévő ta-

A fúrás lemélyítése során a víz- 
fúrásokban már kipróbált és sok 
lyukat elkészített M—M KISZ-bri- 
gád kiváló munkát végzett és 
minden dicséretet megérdemel. 
Nem látványos építési objektum 
ez a fúrt kút, a mellette elhaladó 
ember alig vehet róla tudomást, 
de mégis e víz nélkül az üdülő
telep kialakítása lehetetlen lett 
volna.

Az üdülőtelep megteremtése 
után az ott üdülő dolgozóink

vak mellé a mai követelmények- büszkén gondolhatnak arra, hogy
?.lüli,re zlkalmas „ üdülőtelep vízcsapjaiból ki- 

üdülőtelep létesítőié. - , , _ ... . . . .folyó vizet vállalatunk dolgozói
A Pécsl-tó partján vállalatunk 

már rendelkezik egy üdülőtelep 
kialakítására alkalmas telekkel és

teremtették meg.
SUHA FERENC

Városi Tanács VB. Művelő
désügyi Osztálya vezetőjének 
válaszát is, amelyben közöl
te: a tanács is tudatában van megkezdeni, 
a probléma súlyosságának és1 
éppen ezért keresi is a meg- 

j oldást.
Most jó hírről számolha

tunk be olvasóinknak. A kö
zelmúltban a Városi Tanács 
Végrehajtó Bizottsága foglal
kozott a kérdéssel olyan ér
telemben, hogy — a 2. sz- 
óvodához hasonlóan — kibő
vítik a Hajnóczy utcai 1. sz. 
óvodát ts. Az emeleten levő 
két lakást alakítanak át, s ott 
ily módon két csoportban 
újabb 50 gyermek elhelyezé

Természetesen a munk^1 
tok alatt az óvodában szú0’, 
teltetni kellene az oktató1’
Es itt ismét az épilöipar
tékony segítségére le”’ 
szükség. Ha jelentősen 
tudnák gyorsítani az Ep^, 
útján készülő 100 férőheW. 
óvoda építését és nyárra 
tudnák adni, akkor az 1. é!, 
da gyermekeit el lehetne* v, 
helyezni az átalakítás idöta 
tárnára. S ha a munkáld.

Hej, azok a központi ablakok!
aki már hosszabb ideje reu-i i •. i ,matikus betegségben szenved, Ideje már végre szót ejteni ezekről 
mivel azonban lent dolgozik nyílászáró szerkeze-
a bányában, egészséges dolgo-> tek™\: Mfndedd*a csak csendben, bí
zóként kell kezelni. Egy mű-< 1ele dühöngtünk miattuk, meg is be-
szakon rossz emelés követkéz- (sz?“uk fesetle^ fanként áldást 
tében kiújult betegsége és\kuldve tervezőjére de ennél tovább 
Kovács elvtárs kiküldte a bá- nem mentünk. Most megyünk és kön
nyűből, mert nem tudott ki- <?oí ad“nfe, '“Púnkban a sok - nem 
egyenesedni. Betegségét nem { ePPen hlze^0.
vették balesetnek. A döntés- í ,tud,uk’.. ki. , tala.l.t.a ki ?zt a
nél javára döntöttünk. Úgy an- 1 szerkezetet, a kivitelezőjét sem ismer
et a dolgozó egy idő múlva W de az biztos, hogy egyikük sem 
úiból betee lett de nem a lseket buszke erre a találmányukra. báSyáb^n végzenúő munk^so- ^^öbbje nem zár nyitást,
rán mivel eev ízben már ia-?€s zarnl sem lehet azokat-
vára döntöttünk, újból hoz- , Meg kell mondani, hogy n központi 
zánk fordult. Az ügy kivizs- [irodaheiyiségek zöme elfogodfm^
gálása után a kérését elutasí- i “ m hT.rfrn?k S ts. Az ablakokat nem lehet bezárni,

' , , . .. , mert primitív konstrukciójuk folytán
“,.Csal5 kiragadtam két iegtö^^n már nincs is zár. A központi 

példát, sokat lehetne monda- ( karbantartók ugyan csináltak volna az 
ni, de az erzekelteteshez ezí ablakokhoz megfelelő — és főleg hasz- 
ís elég, hisz dolgozóink érzik,. — zárszerkezetet. Ezt a tervü-
hogy van egy szerv, akihez) azonban valamilyen okból kifo-
fordulhatnak, ugyanez az ér-S [yólag nem vitelezhették ki. Sok abla
tes vezeti az üzemvezetőséget „ megiévó kilinccsel sem lehet zár- 
is a vitás ügyek eldöntésekor, ní> mert a keret „meQVetemedetf. 
és ez ekésén bizonyítja let- j ^zaz illeszkedik az ablakkeret a
rehozasának helyességét. , ua pedig beleillik, akkor túl

— Mivel 56 esetből csak 4; nagy a hézag. Egy kirívó példát ia em-
esetben volt fellebbezés.?

látja e Zethner clv-)lJLn . _.. ____......------- - --- --------------------

lítenénk erre. Amikor január 9-án 
ránk köszöntött a kegyetlenül hideg 
tél első menete, valamelyik reggel 
az iktatóban járva arra figyeltünk fel, 
hogy a „csukott” ablakok mentén vidá
man szállingózott be a hó és végig 
meg is telepedett a falon. S bár a 
helyiség fűtve volt, a hó nem olvadt 
el ott. Ez a jelenség másutt is észlel
hető, hol jobban, hol kevésbé.

Azt hisszük, a csukott ablakon be
szállingózó hó mindennél ékesebben 
beszél a központi ablakok ócs.. — 
bocsánat — gyenge minőségéről. A hu
zat tehát indokolt. Márpedig tudva
levő, hogy a huzat sokféle betegség 
előidézője. (Jó volna tudni, hogy a 
mai központi dolgozók közül hány sze
rez reumát magának egy életre éppen 
a „bűnös" ablakok miatt.) Persze, so
kan próbálnak védekezni primitív 
módszerekkel: gyurmával, ragasztó sza
laggal, összesodort újságcsíkkal. Ezek 
azonban inkább elcsúfítják az irodá
kat, mintsem megoldást adnának.

A javaslat kézenfekvő: vizsgálják 
felül a központi ablakokat és lássák 
el azolcat megfelelő zárszerkezetekkel; 
mindenütt alkalmazzanak a célnak 
legjobban megfelelő tömítést.

Es ha már az ablakokról van szó, 
hadd írjunk meg egy ezekkel kapcso
latos másik problémát is. Nevezetesen 
azt, hogy a „zseniális" konstrukció 
folytán nem tisztíthatók ezek az abla
kok. A központi irodaépületet 1962- 
ben adták át rendeltetésének és azóta 
bizony nem volt ablaktisztítás. A ta
karítószemélyzet nem is vállalkozhat 
erre a munkára, hiszen ha a belső 
ablakokat meg is tisztítanák, a külsők
höz nem férnének hozzá. Es akkor 
még nem beszéltünk a két üvegtábla 
közéről!

Igaz, pár évvel ezelőtt alkalmaztak 
egy személyt ablaktisztításra, de a stá
tusza megszűnt, mielőtt akár a fél 
épület ablakait is megtisztogathatta 
volna. Azóta csendben pihen ez a kér
dés, csupán az ablakokon hízik a pi
szok. A piszkos ablak pedig nem va
lami esztétikus látvány sem belülről, 
sem kívülről.

Egyszerű megoldás kínálkozik erre. 
Valamely külső szervvel, pl. a Tem
póval kellene szerződést kötni, mely
nek értelmében negyed-, vagy fél
évenként végigtisztogatná azolcat a 
központi ablakokat. Nem valami világ
rengető újdonságot javasolunk ezzel. 
Másutt is igy csinálják. És valljuk be, 
egy ilyen csupaablak épület ablaktisz
títását másképp nem is lehet megol
dani.

Hársfai István

befejeződnének, akkor le^1: 
ne mindkét óvodát feltölt^ 
a megfelelő létszámra. 

Biztosak vagyunk ben1'1*, 
hogy az óvodabővítés c'; 
minden akadályt el lehet 
rítani és hamarosan
számolhatunk be olvasói^ ll
nak, hogy a munka meg 
indult.

Hársfai Istvá”

Féléves beszámolói*

A Városi Pártbizottság ,r 
zésében működő Marxista*'^ 
ninlsta Esti Középfokú 
vállalatunknál kihelyezett 
lyalban január 8—X5-e 
tartották meg az első fél
vizsgát. Az oktatási év
induló 139 hallgatóból 117 fő.fi
lentkezett vizsgára és közű1 
103-an vizsgáztak eredmény** j 
5 fő nem felelt meg értékelj 
kapott. Nekik és a vizsgán 10 p 
nem jelent többi elvtársnak - 
pótbeszámolón lehet még bif r 
sítani a 11. félévi tanulás le 
tőségét.

A féléves eredmény 
mint a tanulásban való i’é'J 
vevők számában, mint a 
lás tartalmi kérdéseiben ki*nJrt. 
kednek a H. sz. bányaüz* i 
az ÉDÜ a KuUtó-Mélyí'JL 
üzem kihelyezett osztályai. 
nagyobb a lemorzsolódás 
alacsony színvonalú a tanuI^L
nyl előmenetel a ni. sz. hWjJ.
üzem két kihelyezett osztéü 
ban.

Sebestyén San<t°f
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Munkásőreink
ünnepélyes
évzáró gyűlése

1968. január 12-én tartotta 
ünnepélyes évzáró, évnyitó 
egységgyűlését a Pécs Városi- 
Járási Landler Jenő Munkás
őr Zászlóalj. Ez alkalommal 
munkásőrökkel, azok hozzá
tartozóival és vendégekkel telt 
meg az Építők Tüzér utcai 
kultúrterme.

Az elnökségben helyet fog
laltak: Rapai Gyula elvtárs, 
az MSZMP Baranya megyei 
Bizottságának első titkára, 
Wieder Béla elvtárs,' az MSZ
MP Pécs városi Bizottságá
nak titkára, Horváth Lajos 
elvtárs, a Pécs városi Tanács 
VB elnöke, az Országos, a 
Megyei Munkásőrség, vala
mint állami, gazdasági, tár
sadalmi szervek és a megyéi, 
városi társ fegyveres erők 
képviselői.

A katonazenekar hangjai 
mellett először a zászlóvivők, 
majd úttörők vonultak be, 
akik köszöntötték a munkás
őröket. Ezután került sor He- 
tesi István zpk. elvtárs beszá
molójára, aki értékelte az el
múlt kiképzési évet és meg
szabta az új év feladatait. 
Mint beszéde során mondotta, 
„a mi munkásőrségünk forra
dalmi ügy érdekében szüle
tett, forradalmi erő' amely 
rendeltetését, feladatát mind 
ez ideig betöltötte és be h 
fogja tölteni a jövőben. Ter
mészetes, hogy a munkásőr
ségnek is megvannak a maga 
sajátos problémái, s amint, 
fokozódnak.a.-követelmények,.. 
a? élet minden területén, úgy 
kell nekünk is' magasabb osz
tályba lépnünk. A legfonto
sabb azonban annak tudata, 
hogy ez a fegyveres pártmun
ka része a kommunista moz
galom egészének, és csak ak
kor lehet eredményes, ha a 
párt által megszabott úton 
járunk, célkitűzéseit teljesít
jük.”

Későbbiekben kiemelte, 
hogy a munkásőrök nagy 
többsége . munkahelyén is 
megállja helyét. A gazdasági 
vezetők ma már, és így d 
pártszervezetek is felismer
ték a munkásőr kollektívákban 
rejlő erőt, az üzemeken belü, 
és egyre jobban igénylik se
gítségüket. Beszéde végeztévé1 
Hetesi Imre elvtárs felolvas
ta az egység előtt a Megyei 
Pártvégrehajtó Bizottságának 
a munkásőrökhöz intézett le
velét. Ezután kitüntetések ki
osztására - került sor. A 
Zászlóalj munkásőrci nagy 
örömmel vették tudomásul, 
hogy a Megyei Munkásőrség 
által hirdetett versenymozga-. 
lomban a Pécsi Városi Járási 
Zászlóalj nyerte el az első 
helynek megjáró vándorserle- 
get és nem kis örömet jelen
tett vállalatunk munkásőrei
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nek az a tény, hogy harmad
szor lett első zászlóaljon be
lül az Ércbányász Század, 
melynek parancsnoka Bimbó 
József elvtárs, így harmad
szor is elnyerte a Kiváló pa
rancsnoki kitüntetést.

Ezután a leszerelő és tar
talékállományba induló elv
társak kapták meg kitünte
téseiket és emlékérmeiket. A 
kitüntetett munkásőrök nevé
ben Lábán János elvtárs 
mondott köszönetét.

Az ünnepi hangulatú gyű
lés az új munkásőrök eskü- lent 
tételével ért, véget.

fi

Beszélgetés munkásőrökkel
A zászlóalj gyűlés eseményt je- Fatér József elvtárs 8 éve mun- a munkásőrség életében, kásőr. Kiváló szolgálati eredmé-

Az éves kiképzés értékelése, új nyeit, munkatársainak munkás
feladatok megbeszélése, kitünte- őrtársainak és felesége egyetértő

r’.rXwirX tések átadása, az új munkásőrök segítségével magyarázza. A kitün-
oyOrKOs jozsei eskütétele olyan fontos raozza- tetés részben őket is illeti
Bodnár László natok az egység életében, ame- mondotta.

lyekre nemcsak a parancsnokok __ _ . ,,
de a beosztott munkásőrök is . Ho™unf, L*szló‘ ,V?zmo’, IstY*I’
hosszabb ideig emlékeznek. Al- JAszyári Béla elvtársak, akik 
kalmasak ezek a mérföldkövek több , ra‘nt, t,zAv®’ *?0,?la,at, “t4í!
arra is. hogy az őrség tagjai perelnek le>, lll®tve kerülnek tar-
vlsszaemlékezzenek a szolgálat ‘a,ék á"om?ny?a;1 az '.'ÍF14
kezdetére, egyes érdekesebb esc- Yíí®? élményeiről emlékeznek.

„Kiváló parancsnoki kitün- ményre. E gondolatok Jegyében ÍLártmj;nkáj'ík “ost, ‘V.as,í.*>?'a iÍZÓ*tetést kaptak: Bimbó József kerestük meg Bimbó József szá- JJtja őket bármikor
s^kpk-ei^. ^Aí:e&ual •sorba es
szkP pk^'ct 16 A századról Bimbó József elv- Drt 4°-rbán üzemorvos
SZK. PK. Cl. . társ elmondotta hoev eevenlete- munkásori szolgálatát hazafias

„Kiváló munkásor” kitunte-' sen {eIfcié lveJá azS^t. Bamelyen kötelezettségének teljesítésén túl 
tésf kaptak a következő elv- az egység halad. Helytállás a tér- a?frt „,s taftja számára is nagyon 
társak- Klein János. Fatér melésben, a politikai életben, a előnyösnek hogy ott feherköpeny larsaa. rviein jdnus, rsitr uikénzíshen és szoleálethan, nélkül, mint ember kerül közel 
János, Harangozó Béla. Engel Példamutatás a magánéletben. E az emberekhez. S hogy ezt ml- 
Sándor, Dr. Orbán István, címszavak mögött áll, hogy a *yen eredménnyel teszi, mutatja 
Odor Lajos, Kántás József, ssézad állományának kb. fele a kiváló munkásőri kitüntetése.
SZlUfl S vesr°zo’lffálatukS aíaníán ,amebnyl®“ "részesülnek “politikai elvtára*8-^aU '‘ío^év^doígtHdk 

10 eves szolgálatuk alapjan oktatásban és ezek mellett mun- vállalatunknál és csapatvezető
„Szolgálatért Érdemérem” ki- kásőrl kötelezettségeiknek Is ele- Vájári beosztása mellett kérte fel
tüntetést kantak: Soós Sán- ®e* tesznek. Ez pedig még felső- vételét, elhatározását azzal ma- 
i rolásban is sok. Elméleti, harcá- gyarázza hogy munkatársai kö-(lor, Nemeth László elvtár- szati kiképzés, gyakorlatok. Kö- ztli. akiket ő munkájuk ember- 
sak. zös szolgálat és együttműködés a ségük alapján megtanult tisztel-

Leszerélésük Illetve tárta- fegyveres szervekkel, őrségi szol- ni. valamennyien munkásőrök.
„I Bálát, ügyelet stb. Büszkén be- nóldog, hogy ő is közéjük kerül- lékállomanyba helyezésük al- szélt Bimbó elvtárs a század ja- hét. .. • •

halmával oklevelet kaptak a vuló fegyelméről, egységéről, har- Németh r_»lns elvtirs aki üzemi 
kővetkező elvtársak: Pocsal
József, Hornung László, Nagy segítségéről Boldogan sorolta össze * munkásőri szolgalattal, 
István, Vámos János, Lábán hogy kik miért kaptak kltünte- Tton
János, Marcsik István, Dobra «ést, ^e szMényen kifelejtette, van> hogy helytálljon új poszt- 
I ajos, Németh László, Farkas &as1a^‘ap“,f',B Xtó par^ lia ?•

Kitüntetettek

Ernő, Jászvári Béla. kapja 
nokl érmet.

Elvtársak között

Kása József elvtárs 7 éve tagja 
az egységnek. S évig beosztott 
munkásőr volt, most már sza- 
kaszparancsnok helyettes. Gazda
sági vezetői beosztását fegyveres 
szolgálatával úgy kapcsolja, hogy 
amit a szocialista állam rábíz, 
nemcsak teljes tudásával kell fej-Rózsák illatoztak még, ami- rájuk dolgozóink, megbecsü- íesztenie. de adott esetben meg 

kor megkezdődött a munkás- lés köszönti őket áldozatos is ken azt védem.
. tevékenységükért. Munkásórök. A párt, a műn-

or jelöltek kiképzésé és most Most, hogy a századhoz ke PísosaYÍ?1íy .s mózeammS „Sí 
a fagyos, hideg csípte pirosra rtntgfc, Hasznosítsák a kikép- nak szenembenpéldamutató 
arcukat, ahogy meneteltek az zésben tanultakat párosítsák munkájuk mellett, önzetlen, ál- 
Építők Kultúrháza felé. Itt azzal a tapasztaltsággal. amely
került sor a 6 hónapos elő- az idősebb munkásőr elvtár- „“2SK“.S®? '°s’ 
képzésben resztvett uj mun- sakat jellemzi’ 6 őrködnek dolgozó népünk biz-
kásörök ünnepélyes eskütéte- ' - tonsága, a szocializmus építése
lére. Valamennyien büszkén Hk° György felett.
várták ezt a napot, amikor 
fogadalmat tehettek azért, 
hogy a dolgozó ncp hatalmát 
megóvják minden külső és 
belső ellenségtől. A hathóna
pos előképzés ideje alatt, ta
nulni készségükkel, fegyelme- i.' ' 
zeltségükkel, különösen ki- 
tűnt Nyúl József, Németh 
Lajos. Drótos László és Ho- 
molai Gyula elvtárs. Fárado
zásuknak meg lett az ered
ménye. Bizalommal tekintenek

Fotó: Németh János
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A szakosztályok életéből

Labdarúgóink
készülnek

a DNK-ra HÍREK
Az üzemben eddig alkal- A kicsapó-szürő üzem- í

ASZTALITENISZ SZAK- .4 kollektíva női serdülő
OSZTÁLY: Az elmúlt évi \ szakosztállyal bővült. A szál 
bajnokság december 10-én íe 
jeződött be. Vállalatunk gár- í megfelelő szintű 
tíája a vidék legjobb csapata I és az NB ll-ben 
omet nyerte el. December : felső felében végezni. A szak- 
26-ig szünet volt. A szakosz- j osztály tagjai szeretnék, 
tályt új játékos az átigazolás ■ a PVSK tornacsarnokban már i 
során nem erősítette. Gálám- j a DNK mérkőzésein több to
boz a Pécsi Bányászba távo- tokból súgna a „Hajrá Ére
zőit. A felkészülés heti öt! bányász!” 
edzéssel folyik. Az 1963-as i *
bajnokság január 21-én kéz- I 
dődött. A csapat a BVSC el- j 
len kezdett. Játékosaink, akik ' 
a megyei eredmények alapján , 
jogosultak az Országos Vidék- 
bajnokságra 'február 3-án Ka
posváron állnak asztalhoz.
A szakosztály terve: rnegve- teljesítményt nyújtottak,
dem a vidék legjobbja címet ...' nrm

osztály terve: az utánpótlás' 
biztosítása ; 

a táblázat

LABDARUGÓ SZAKOSZ
TÁLY: A szakosztály veze
tősége részéről vége az izgal- 

, inas napoknak. Az erősítés so
rán 9 játékos került a csapat- 

; hoz, akik fiatalok cs az eddi- j 
gi sportpályafutásuk során biz-

1968-ban is.
*

KÉZILABDA SZAKOSZ-, 
OSZTÁLY: Az alapozás az 
újmeesckaljai Komarov Gint-; 
názium tornatermében heti, 
három alkalommal faluik. Az j 
átigazolás során három játé-

Reméljük nem keltenek csa
lódást az új egyesületükben 
sem. A felkészülés már ja
vában folyik, január 20-t 51 
31-ig a Tanárképző Főiskolán 
a tornateremben és a szabad
ban. Az első nyilvános sze
replés a I’ccsi Dózsa ellen 
volt. A Dunántúli Napló

mázott saválló alkatrészekkel rész 1967. évi költséggazdálko-1
rendelkező (szivattyúnként kb. 
100 000 Ft-os évi karbantartá
si költségigényes) szivattyúk 
helyett a jövőben az üzem 
gépészeti kollektívája által ki
dolgozott újtípusú speciális 
szivattyúkat állítanak be. Ez

dása 1 millió forintos megta
karítást ért cl. Az üzemrész 
egyenletes munkájának ered- 1 
menyeként és a költségmuta-1 
tők nem várt, pozitív alakulá- : 
sa miatt a legmagasabb inoz- ' 
góbért itt fizették ki. 1966-hoz I

pozíciónként éves viszonylat-I képest havonta 200 forinttal 
ban előreláthatólag 90 000 Ft-| emelkedett a dolgozók jőve 
os karbantartási költségmeg- 1 delmc.
takarítást eredményez.

• Az üzem dolgozóitól an- 
! nak vezetőjéhez közvetlen és 

közvetett módon érkezett 167 
i kérelemből az elmúlt évben

9 A laboratórium ez évben 
a meddők elemzésére használt 
„Pulfrich” féle fotóméterrel 
szemben, fényelektromos foto
métert állít üzembe. Ez a mé-

; Kcreieinoui « e.mu.. vv-. , szubjcktív hibáját CSÖk-
j . 103 megnyugtató módón e in- ;
>« | tezést nyert. A dolgozok áltál i0nyegcsen javulnak.

' kért megoldatlan 61 kérelem 
közül zömében lakásigények 

í és irreális követelések van-
‘ nak.

Félünk

kossal erősödőit a csapat. ; K„pa jiilz(iclinei 1968-ban két 
Szabo, Kapuvari es Balázst, csoportban zajlanak le. Az 
került a szakosztályhoz a Pé*- , cjgg mérkőzés február 4-én
est Bányászból. 16-os keretük 
lehetőséget kapott háromnapos 
harkányi felkészülésre, feb
ruár 2-től 5-ig. Közben részt- 
vesznek a Dunántúli Napló 
Kupa-mérkőzésein is, ahol az 
első mérkőzésen az NB L-es 
Dózsától 25:17-re kikaptak, a 
második mérkőzésen pedig a 
Komlói Bányász NB II.-es 
csapata ellen nyertek 25:20 
arányban. Az edzéseket to
vábbra is Kovács János irá
nyítja.

első mérkőzés 
kerül megrendezésre. A mi 
csoportunkban a Komlói Bá
nyász, PBTC, Pécsi Honvéd. 
Mohács és a Volán SC van 
beosztva. A csapatban az erős 
edzések ellenére is jó a han
gulat. A vezetőség köszönet
tel fogadja, hogy a csaapt 
február S—10-ig lehetőséget 
kapott a harkányi felkészü
lésre.

Marinov Dezső

Farsangi Javaslatunk labdarúgó csapatunk mérkőzései előtti 
zavartalan felkészülésének biztosítására

Válasz a „Kör négyszögesítése” c. írásra

Dolgozóink leveleiből
Amit a kiállításon nem láthattunk

December első napjaiban a Ságvári Endre Művelődési 
Házban megnyílt Bodrogi Frigyes festőművész első önálló ki
állítása. Szépek és érdekesek voltak a képek, nagy volt a lá
togatottság, elégedett volt a festő és elégedett volt a közönség 
is. Azonban mégsem erről akarok most írni.

Azt szeretném szóvá tenni, hogy milyen dicséretes az a 
1 kezdeményezés, hogy vállalatunk fiatal művészeit népszerű
sítjük, közönséget adunk nekik, ismertebbé tesszük a nevüket. 
Mert bármilyen magábazárkózó, vagy esetleg szerény legyen 
valaki, nem tagadhatja, hogy a közönségre, illetve sikerre 
szüksége van. Elismerésre, bátorításra, buzdításra, de eseten
ként kritikára is. Bodrogi Frigyes már kiforrott művész. Is
merik a Képzőművészeti Alapnál is. De neki is szüksége van 
szűkebb pátriájának elismerésére. Hányán látták eddig ennek 
a kiállításnak a képeit a szűkebb baráti körön kívül. Valljuk 
be, nagyon kevesen. Most viszont sokan megtekintették, olya
nok is, akik azt sem tudták eddig, hogy vállalatunk ilyen
tehetséges festőművésszel bír.

Nagyon helyes volt ennek a kiállításnak a megszervezése 
és még helyesebb lesz, ha ez a jószándék ismétlődni fog. Vál
lalatunknál sok a tehetséges fiatal, vagy esetleg idősebb em
ber, aki örülne ha munkáit, eredményeit többen is láthatnák. 
Akinek szüksége van szélesebb körű bírálatra és amellett el
ismerésre is.

Köszönjük a Művelődési Ház vezetőségének a rendezést 
és kérjük, segítsék vállalatunk tehetségeit, hogy nyilvánossá
got kapjanak.

A közönség nevében, pedig köszönjük Bodrogi Frigyes
nek, hogy szép és derűs hangulatú képeivel örömet szerzett 
— a művészi élményen kívül — és szeretettel várjuk, hogy 
többi ügyeskezű, tehetséges barátunk alkotásait is láthassuk.

Érdi Krausz Gábor

NYILVÁNOS WC ÉPÜL

Régóta húzódó ügy jutott a 
közelmúltban a megvalósulás 
stádiumába. Tanácsi beruhá
zással megkezdték az autó
busz-végállomásnál a már 
hosszú ideje esedékes nyilvá
nos földalatti illemhely épí
tését. Hosszas huzavona után 
került erre a — remélhetőleg 
végleges — helyre és nyárra 
át is adják rendeltetésének.

HÁROM ÚJ TORONVHAZ
Rövidesen befejezik az épí

tők a városrész déli peremén 
lévő tízemeletes panelházak 
építését. Már kitűzték a kö
vetkező feladatot is. A bolgár, 
kerti iskola alatti „gödörbe” 
vonulnak át és ott kezdik 
meg három újabb toronyház 
építését. A „gödör” feltöltése 
folyamatban van. A torony há
zak építését még az idén el 
akarják kezdeni. A három 
épület egy tömböt alkot majd 
és sakktáblaszerűen helyez
kednek el egymás mellett.

Tömegsport

Érdeklődéssel olvastam az. Érc
bányász decemberi számában II. I. 
glosszáját, amelyben elmarasztalja 
a Pécsi Ércbányász SC vezetőit

osztjuk a 400 méteres futópályák 
számával a futók számát, akkor 
7,5 futó jut egy pályára. Ami az 
iskolákat illeti: Ujmecsekalja kö-

labdarúgó pálya körül épült j zelébcn épültek fel a P. Kinizsi
szegély miatt. Az említett cikk
ben annyi tévedés van, hogy 
szükségét érzem a válasznak. 
Nem költséges mulasztásról van 
szó, s arról sem, hogy a klub 
elnöksége „futball-centrikus” el
mélettel rendelkezik. A klub je
lenlegi elnökségének összetétele 
és állásfoglalása valamennyi 
meglévő szakosztályunk gondjai
val foglalkozik és nem tesz kü
lönbséget köztük. Ezenkívül to
vábbi szakosztályok alakításával 
igyekszik egyre több újmecsek- 
aljai fiatal részére sportolási le
hetőséget biztosítani. Példa erre 
a kosárlabda fiú szakosztály, va
lamint a kézilabda leány csapat 
megalakítása és a természetjáró 
szakosztály Jelentős bővítése is. 
II. I. írása arra mutat, hogy a 
körülmények megfelelő ismerete 
nélkül készítette azt. Ami a vö
rössalakos szegélyt illeti: hely 
hiányában egyáltalán nem tervez
tünk futópályát, s amikor a lab
darúgópálya elkészült, akkor esz
tétikailag helyesnek tartottuk, 
hogy egy vörössalakos szegéllyel 
zárjuk le a pályát, amelyet nem 
szántunk futópályának, de szorult 
esetben — edzés céljaira — arra 
Is alkalmas. A terület áttekintése
kor könnyen megállapítható, hogy 
amennyiben a labdarúgópálya 
körül 100 méteres futópályát épí
tünk. akkor nemcsak a megépült 
bitumenes kézilabdapálya helyét 
vettük volna el, hanem a most 
épülő salakos kézilabdapályáét is. 
Ezek mellett a jövőben egyéb 
kispálya építését is tervezzük.

A három kézilabdapályán sok
kal több embert tudunk sportol
tatni a kézilabda, és a kispályás 
labdarugó sportágban, mint 
amennyi igazolt atléta \an Ba
ranya megyében. H. I. sajnos 
nincs tisztában azzal, hogy az 
egész megyében csupán 461 az 
igazolt atléták száma és annak 
még a fele sem futó. Ugyanakkor 
81 négyszáz méteres és 26 hatvan 
méteres futópálya van. Ha el

és a Helyilpari sportegyesületek 
létesítményei és mind a két he
lyen van atlétikai pálj'a, de az 
egyik sportegyesületnek sincs 
atlétikai szakosztálya, tehát szí
vesen segítséget nyújtanak az is
koláknak ilyen irányú kérdések
ben. Tehát világos, hogy mód 
és lehetőség is van arra, aki 
akar, az nyugodtan hódolhat az 
atlétikának, mert pálya van bő
ven a jelentkezettekhez vizonyít- 
va. És ha a fiaink, vagy leá
nyaink atlétizálni akarnak, átirá
nyítjuk őket más sportegyestile- 
tekbe.

Ami pedig a nézők számát il
leti, II. I. ismeretei ebben a kér
désben is nagyon szegényesek, 
mert Baranyának női és férfi NB 
I-es csapata van és a legjobb 
magyar atléták vetélkedését lehet 
látni a PVSK-pályán, de a né
zők száma olyan kevés, hogy 
az elmúlt évben a pénztáros na
pidíját sem tudták beszedni. így 
ebben az évben már nem is 
szedtek belépődíjat. Természetes, 
hogy lehetne még erről a kér
désről nagyon sokat írni. de azt 
hiszem, még többet kell csele
kedni, hogy kitűzött céljainkat 
megvalósítsuk.

Bödő László

Az üzemi KlSZ-alapszerve- 
zetek kérésére a vállalat 
KISZ-bizottsága és a Koma
rov Gimnázium vezetősége 
megállapodott abban, hogy 
1968. január 13-tól március 
30-ig a gimnázium tornaterme 
rendelkezésünkre áll terem
foci bajnokság megrendezése 
céljából. A felkészülés mindig 
szombaton lesz a következő 
beosztásban.

Január 13-tól minden szom
bat délután:

14— 15 óráig: Kísérleti Ku
tató Központ.

15— 16 óráig: Szolgáltató 
Üzem.

16— 17 óráig: Kutató—Mély-j got. 
fúró Üzem.

óráig I-es bánya-17— 18 
üzem.

18— 19 óráig: Ércdúsító 
Üzem.

19— 20 óráig: II-es bánya
üzem, III-as bányaüzem.

A kezdeményezés máris el
érte célját, az üzemek lelke
sedéssel fogadták. Hetenként 
80—90 fő él a lehetőséggel. 
Március 15 és 30-a között a 
KISZ-bizottság kispályás te
remfoci villámtomát rendez, 
mellyel elő szeretné segíteni, 
hogy a városi kispályás és 
BK-csapatok megfelelő felké
szüléssel kezdjék a bajnoksá-

lAtogatAs
istvan-aknan

A Szolgáltató Üzem 
pártszervezetének csúcs
vezetősége a tömegszer
vezeti vezetők és a párt- 
alapszervezct titkárainak 
bevonásával tapasztalat- 
cserén vett részt.

A Mecseki Szénbányák 
újhegyi és István-aknai 
üzemében tett látogatá
sunk eredményes volt. 
Szívélyes elvtársi légkör
ben zajlott le.

Tapasztalatainkat fel
dolgozzuk, s munkánkban 
hasznosítani kívánjuk.

Marlnov Dezső

Felhívás
A Ságvári Endre Művelő-! sok. majd a kiállító művé

dési Házban működő Derko- székkel elbeszélgetések,
vits Gyula képzőművészeti 
szakkör a képzőművészeti Is
meretek terjesztése, tárlatok, 
kiállítások látogatásának szer
vezése, a rajzolás és festés 
alapismereteink elsajátísása 

céljából pártoló tagságot szer
vez.

Program:
— dia-film vetítéses isme

retterjesztő előadások,

Átszervezés
Vállalati Párt végrehajtó Bi

zottságunk munkatervének 
megfelelően megvizsgálta és 
értékelte a II. sz. bányaüzem 
pártszervezetének politikai, 
nevelő munkáját. Megállapí
totta, hogy az üzem kommu
nistái, a pártvezetőség segít
ségével az elmúlt 2—3 évben 
kiemelkedő munkát végeztek 
és számottevő eredményt ér
tek el a termelés javításában,

— negyedévenként egy-egy 
Baranya megyei festővel kö
tetlen beszélgetés szervezése,

— az érdeklődőknek elmé
leti és gyakorlati útmutatás 
a festészet és rajzolás alapis
mereteiről.

A pártoló tagság sorába a 
kör vezetősége minden válla
lati dolgozót és hozzátartozó
ját szívesen látja. A pártoló 

- uri.tkwsatt. j iS

--------------------------- - i főn és pénteken 16.30—19 órá
ig a képzőművészeti szak
körben Csapó Dezső körfele
lősnél, vagy a III. sz. bánya
üzem lámpakamrában délelőt
tös műszakban.

Szakkör vezetősége

Biliárdverseuy

ság végzi.

Befejeződött a központ 1567. évi 
„BlUArd-versenye”. A verseny 
első helyezettje Soós Kálmán, má
sodik AKI Ferenc, harmadik 
Szloboda FAI. A helyezettek 
tárgyjutalomban részesültek.

Félünk, határozottan fé
lünk, ha ez igy megy 
tovább, az „Olimpia” előt
ti mérleg 20 fillérért nem 
tud majd bennünket meg
merni! Étvágyunkból adó-

) dó tisztelettel köszönjük
< meg mindazoknak (a vál- 
) lalat vezetőségének, a szak 
-1 szervezetnek stb.), akik lc-
< hetővé tették, hogy nap, 

mint nap olyan bőséges cs 
ízletes üzemi étkeztetésben 
legyen részünk, mint amit 
a „Ságvári” Étterem kony
hája biztosít számunkra.

Mindazoknak, akik a 
„Ságvári” Étteremmel kap
csolatban előítéletekkel 
vannak (tisztaság, konyha
szag stb.) bizonyíthatjuk, 
hogy mindért ilyen feltevé
sük alaptalan. A konyha 
dolgozóinak dicséretére 
mondhatjuk, hogy nemcsak 
a mennyiség cs a minőség 
nyerte meg tetszésünket, 
hanem a környezet is. Az 
sem fordul elő, hogy a 30 
perces étkezési időt túllép
jük, mert ez a kiszolgálási 
rendszer gördülékeny, s 
nagyon megfelelő.

Félni ezért csak azok
nak van okuk, akik hízás
ra hajlamosak és más mó
don nem tudják ezt a táp
láléktöbbletet levezetni. Bí
zunk abban, hogy első he
tes jóvéleményünkct a to
vábbiakban sem kell meg
változtatnunk.

A „SAGVAR1” ÉTTEREM
JÖÉTVAGYÜ, • IGÉNYES
VENDEGEINEK EGYIKE

Keddig várunk még?
A Szolgáltató Üzem által 

elfogadott 399/1965. számú 
„Döngölőmassza felhasználása 
fenékbélésnck’’ című újítási 
javaslat körül hiba van. Az 
üzem két éves szerződést kö
tött az újítókkal, őket a meg
takarított összeg 7 százaléka 
illeti. Az értékelés féléven
ként történik. Az első fél
évre megkaptuk a megjáró 
összeget, és hol van a máso
dik félévi díj? A második fél
évben 1966. március 1-től au
gusztus 31-ig 4,8 tonna, azaz 
26 880 forint értékű megtaka
rítás volt. Ez után járó újí
tási díjat. 1881,60 forintot nem 
kaptuk meg, pedig az újítá
sunk már le van zárva. Az 
öntöde vezetőjét több esetben 
kérdeztük — mi van a pén
zünkkel — mikor fogjuk meg
kapni. Ö ígéretekkel kecseg
tetett, de mindezek feledésbe 
mentek.

Tizenhat hónapot vártunk. 
Meddig várjunk még??!

Varga Ferenc,
Kiss Jenő, 
Budavári Antal 
Dzodzosz Stavros
újítók.

Hol és mit olvassunk ?
A Ságvári Endre Művelődé

si Ház ezúton is közli válla
latunk összes dolgozójával, 
hogy a MEV. Központban 
(Ifjúsági Klub helyiségében) 
minden hétfőn 16—17 óráig 
van könyvkölcsönzés. A Mun
kásszállón levő könyvtárban 
kedden és pénteken 17—19 
óráig, szerdán pedig délelőtt 
9—11 óra között kölcsönözhet
nek könyvet a szállólakók. A 
könyvtárak használata díjta
lan! Az olvasnivágyó dolgo
zók a társadalomtudomány, a 
természettudomány, az isme
retterjesztő irodalom számos 
ága mellett a szépirodalom 
több ezer kötetes állományú 
ból válogathatnak. így pl.: az 

új gazdasági mechanizmus 
köréből „Gazdaságpolitikai 
kisszótár”, Wilcsek Jenő „Vál
lalati tervezés a gazdaságirá
nyítás új rendszerében”, Csa
pó László: „Tervgazdálkodás 
és központi irányítás az új 
gazdasági mechanizmusban”, 
Révész Gábor: „A vállalatok 
az új gazdasági mechaniz
musban" stb.

Egyéb ismeretterjesztő mű- i 
vekből: Glaser, Hugó: „Az or- ! 
vostudomány legújabb győ- | 
zelmei”. „Páter Zadravecz tit- | 
kos naplója” stb.

A szépirodalmi művek kö
zül: Berkesi András: „FB— 
88”, „Magány”, Cseres Tibor: 
„Hideg napok”, Dallos Sán
dor: „A nap szerelmese”, 
„Aranyecset”, örsi Ferenc: 
„A Tenkcs kapitánya” stb.

Olvasóink könyvkívánságát 
előjegyezzük és gondoskodunk 
annak rövid időn belül tör
ténő beszerzéséről.

Lexikonjaink és kéziköny- 
veink felhasználásával pedig 
elő kívánjuk segíteni az álla
mi oktatásban résztvevőket 
eredményeik növelésében, de 
az önművelést szolgáló érdek
lődésre is szívesen adunk fel
világosítást.

Vállalatunk minden dolgo
zóját szeretettel hívják és vár
ják a Ságvári Művelődési 
Ház könyvtárai:

MÉV Központ 
cs Munkásszálló

MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZ
A Mecseki Ércbányászati Vállalat 

dolgozóinak lapja 
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Tóth Béla 
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